
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXXI/21
z sesji Rady Miasta Racibórz

zwołanej na dzień 28 kwietnia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 28 kwietnia 2021 r. o godz. 15:15, a zakończono o godz. 02:11 w dniu 29 
kwietnia 2021 r. W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych. Nieobecny radny Stanisław Borowik. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał: 

1. Uchwała Nr XXXI/426/2021 w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Racibórz oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom 
kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych.

2. Uchwała Nr XXXI/427/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

3. Uchwała Nr XXXI/428/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowych położonych w Raciborzu w obrębie Starawieś.

4. Uchwała Nr XXXI/429/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice
w Raciborzu.

5. Uchwała Nr XXXI/430/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej 
Śródmieście w Raciborzu.

6. Uchwała Nr XXXI/431/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

7. Uchwała Nr XXXI/432/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Płonia w Raciborzu.

8. Uchwała Nr XXXI/433/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Ostróg w Raciborzu.

9. Uchwała Nr XXXI/434/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Markowice w Raciborzu.

10. Uchwała Nr XXXI/435/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Brzezie
w Raciborzu.

11. Uchwała Nr XXXI/436/2021 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2021 rok.

12. Uchwała Nr XXXI/437/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
13. Uchwała Nr XXXI/438/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
14. Uchwała Nr XXXI/439/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz 

z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełnić projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz.

15. Uchwała Nr XXXI/440/2021  w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.

16. Uchwała Nr XXXI/441/2021  w sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe.
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17. Uchwała Nr XXXI/442/2021  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektorów 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno - przedszkolnych dla których organem
prowadzącym jest Miasta Racibórz.

18. Uchwała Nr XXXI/443/2021  w sprawie przyjęcia apelu.

Uczestnicy sesji – goście:

− Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu - mgr Karina Talabska
− Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu - bryg. Jarosław Ceglarek
− Śląski Oddział Straży Granicznej w Raciborzu – Zastępca Komendanta Placówki Straży 

Granicznej w Rudzie Śląskiej - Łukasz Dziadkowiec
− Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu – Zbigniew Mazur
− Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu - Jarosław Gorzewski

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
− Radca Prawny Marek Harz
− Radca Prawny Piotr Janas

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Otwarcia XXXI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Marian Czerner, informując, że 
sesja jest nagrywana i transmitowana. Następnie powitał zebranych radnych, prezydenta miasta,
zastępcę prezydenta miasta, pracowników urzędu. Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji jest
obecnych 22 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Następnie przekazał, że
do zawiadomienia o zwołaniu sesji został dołączony porządek obrad i zapytał czy są wnioski o 
zmianę tego porządku obrad. Dodał, że każdy ze zgłoszonych wniosków będzie głosowany 
indywidualnie.

 Radny Leon Fiołka zgłosił wniosek formalny w oparciu o § 39 ust. 1 pkt 2 statutu miasta o 
zmianę porządku obrad przedstawionego przez przewodniczącego rady w ten sposób aby 
porządek obrad został ustalony na powrót zgodnie z § 32 tj. w pkt 1 - przyjęcie protokoły z 
obrad poprzedniej sesji i w pkt. 2  - sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w 
okresie międzysesyjnym. Dodał, że tylko w Wodzisławiu Śląskim znalazł przypadek ustalenia 
tego w sposób jak u nas przy czym tam to jest uregulowane tak właśnie w statucie. Wskazał, że 
odnosi to do podnoszonej kwestii dialogu. Podkreślił również, że to prezydent reprezentuje 
gminę na zewnątrz. Tym samym wnosi aby prezydent swoje sprawozdanie przedkładał radzie 
zaraz na początku sesji, w drugim punkcie. 

 Radny Mirosław Lenk wyjaśnił, że chodziło głównie o to aby wystąpienie prezydenta było 
przed wolnymi wnioskami i informacjami i interpelacjami, chodzi więc o tą komunikację. 
Dodał, że wcześniej często bywało tak, że radni mieli pytania w trakcie wypowiedzi prezydenta 
albo po nim ale formalnie nie było takiej możliwości. Dodał, że nie chodzi w żadnym wypadku 
o to aby ograniczać  swobodę wypowiedzi  prezydenta.  

 Przew. RM Marian Czerner zamknął dyskusje odnośnie tego wniosku i zarządził głosowanie. 
Następnie z uwagi na trudności techniczne związane z przeprowadzeniem głosowania 
potwierdził za radnym Mirosławem Lenkiem, że taki też był jego zamysł przekładając 
informacje prezydenta na koniec sesji przed wolne wnioski i informacje. Dodał, że prezydent 
jest zawsze obecny do końca sesji więc nie ma to większego znaczenia.  

 Radna Anna Wacławczyk zapytała czy może wypowiedzieć się w innej kwestii. 
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że należy się trzymać przyjętej formuły dlatego też nie 
udzielił głosu. Następnie poprosił aby radni mieli założone maseczki, gdyż nie zostały zniesione
obostrzenia sanitarne w tym względzie. Następnie w związku z problemem technicznym 
systemu do głosowania zarządził 15 minut przerwy. Przerwa od godz. 15:25 do godz. 14:45. Po 
przerwie  Przew. RM odczytał zapis § 32 statutu miasta uznając, że słowo w szczególności 
określa, że te wymienione punkty porządek musi zawierać ale bez określenia ich obligatoryjnej 
kolejności. W tym zakresie poprosił o potwierdzenie tej tezy przez radców prawnych.

 Radca Prawny Marek Harz potwierdził, że zapis „w szczególności” sugeruje pewną kolejność 
ale nie wyłącza innej kolejności.

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego radnego Leona Fiołki.
Głosowano wniosek w sprawie:
przeniesienia Informacji Prezydenta z pkt. 21 na pkt. 3 porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (13)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

 Radny Mirosław Lenk zgłosił formalny wniosek aby wycofać z porządku obrad 
pkt 17 – tj. Uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne. Wskazał, że 2 godz. poświęcono temu tematowi na komisji budżetu z udziałem 
przedstawicieli izby gospodarczej i obiecano sobie kolejne spotkanie z szerszym udziałem 
przedsiębiorców. Planuje się zorganizować otwarte spotkanie dla przedsiębiorców i 
zainteresowanych radnych aby wyjaśnić temat dogłębnie.     

 Radna Anna Ronin zapytała radnego Mirosława Lenka jaki czas przewiduje na 
przeprowadzenie tych konsultacji i co w sytuacji gdy zdanie przedsiębiorców będzie 
podzielone. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że planuje to uczynić do następnych komisji, tak aby 
ewentualne ponowne zgłoszenie uchwały przedyskutować na komisji i temat załatwić na 
następnej sesji. 

 Radna Anna Ronin zapytała czy można więc przyjąć, że na następnej sesji uchwała będzie 
głosowana. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie może niczego takiego przyjąć. 
 Radna Anna Ronin zapytała radnego Mirosława Lenka czy będzie zgłaszał to aby to znalazło się

w porządku obrad przyszłej sesji.
 Radny Mirosław Lenk wyjaśnił, że samodzielnie nie posiada inicjatywy uchwałodawczej. 
 Przew. RM Marian Czerner zamknął dyskusje w zakresie tego wniosku i zarządził głosowanie.  

Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały z pkt. 17 tj. Uchwały w sprawie postanowienia o 
odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  
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Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił wnioski formalne, które wpłynęły do biura rady przed 
sesją, przy czym przekazał, że każdy z tych wniosków będzie głosowany oddzielnie:
1) wniosek prezydenta miasta o wycofanie z porządku obrad uchwały z pkt 6 tj. Uchwała w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu przy ulicy ks.
Józefa Londzina.

 Radny Mirosław Lenk poprosił o przedstawienie uzasadnienia dla tego wniosku. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że czyni się to na wniosek 

zainteresowanej strony, która już po przedłożeniu projektu uchwały radzie zgłosiła inną 
propozycję rozwiązania tej sprawy. Poprawiona więc uchwała zostanie przygotowana na 
następną sesję. 

 Przew. RM Marian Czerner zamknął dyskusje w zakresie tego wniosku i zarządził głosowanie.
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina - pkt 6. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił kolejny wniosek:
2) wniosek prezydenta miasta w sprawie przesunięcia pkt. 18. Uchwały w sprawie zmiany 
budżetu miasta na 2021 rok wraz z dodaną autopoprawką na pkt 4 po temacie dot. 
bezpieczeństwa.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił o odczytanie całości wniosku wraz z uzasadnieniem.
 Przew. RM Marian Czerner odczytał treść wniosku, w którym podkreślono, że podczas 

prezentacji projektu Raciborskiego Centrum Aktywnej Integracji Społecznej realizowanego ze 
środków Funduszu Inwestycji Lokalnych ma nastąpić połączenie on-line z ekspertami.  

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy Przew. RM planował taki tok postępowania, gdyż to 
przewodniczący prowadzi obrady. Podkreślił, że sesje trwają bardzo długo, a tu ma zostać 
wprowadzony dodatkowy, nieplanowany element dyskusji, więc należy nad tym się zastanowić.
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że ma do przegłosowania jeszcze kilka wniosków 
formalnych. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że dość często na sesji radni mieli okazję słuchać 
ekspertów. Nie widzi więc powodu aby teraz zamknąć taką możliwość bądź przetrzymywać te 
osoby do późnych godzin.   

 Przew. RM Marian Czerner zamknął dyskusje w zakresie tego wniosku i zarządził głosowanie.
Głosowano wniosek w sprawie:
przesunięcia pkt. 18. Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok wraz z dodaną 
autopoprawką na pkt 4 po temacie dot. bezpieczeństwa. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (10)
Marian Czerner, Marcin Fica, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił i poddał pod głosowanie kolejny wniosek:
3) wniosek prezydenta miasta w sprawie włączenia do porządku obrad Uchwały w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z dodaną autopoprawką - do pkt. wraz Uchwałą 
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
Głosowano wniosek w sprawie:
włączenia do porządku obrad Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
wraz z dodaną autopoprawką - do pkt. wraz Uchwałą w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021
rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (8)
Marian Czerner, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Leon Fiołka
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił i poddał pod głosowanie kolejny wniosek:
4) wniosek przew. RM o włączenie do porządku obrad (po wszystkich uchwałach) Uchwały w 
sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe – po konsultacjach.
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Głosowano wniosek w sprawie:
włączenia do porządku obrad (po wszystkich uchwałach) Uchwały w sprawie nadania nazwy 
Rondo Zamkowe – po konsultacjach. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Leon Fiołka
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił i poddał pod głosowanie kolejny wniosek:
5) wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad (po wszystkich 
uchwałach) Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektorów przedszkoli, 
szkół podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz. 
Głosowano wniosek w sprawie:
włączenia do porządku obrad (po wszystkich uchwałach) Uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność dyrektorów przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno – 
przedszkolnych dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek, tym samym ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz. Informacja szefów 

służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2020 r.
4. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz oraz 
gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a także 
wskazania organów do tego upoważnionych.

5. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w 
Raciborzu w obrębie Starawieś.
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7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś 
w Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w 
Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2021 rok.

15. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2020.
16. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 stycznia 

2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełnić projekt budżetu obywatelskiego w Mieście 
Racibórz.

18. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe.
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektorów przedszkoli, szkół 

podstawowych oraz zespołów szkolno - przedszkolnych dla których organem prowadzącym jest
Miasta Racibórz.

21. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
22. Wolne wnioski i informacje.
23. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XXX sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik
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3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz. Informacja szefów 
służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2020 r.

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, w ramach tego punktu zaproszeni szefowie służb, 
inspekcji i straży złożą radzie informacje o podjętych działaniach w 2020 r.  

− Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu - Dyrektor Karina Talabska 
przedstawiła działania inspekcji sanitarnej w 2020 roku. Podkreśliła, że dominującym tematem 
był covid-19. Dodała, że pierwszy potwierdzony przypadek zakażenia koronawirusem (SARS-
CoV-2) w Polsce odnotowano w dniu 4 marca 2020 r., natomiast w powiecie raciborskim, w 
dniu 18.03.2020 r. Dwa dni później na obszarze Rzeczpospolitej Polskiej wprowadzono stanu 
epidemii. Od tego momentu cała służba musiała zostać przeorganizowana. Podziękowała za 
pomoc prezydenta miasta w organizacji wymazobusa oraz osobom tam pracującym do dzisiaj. 
Dalej podziękowała trzem paniom radnym oraz jednej pani naczelnik i dwom pracownicom 
MZB, które pojawiły się w budynku sanepidu po jej apelu aby wspomóc prace, w 
najtrudniejszym okresie. Dalej na bazie informacji przedstawiła statystki i największe ogniska 
zachorowań. Poza tym dodała, że inspekcja realizowała inne przewidziane zadania na tyle, na 
ile było to możliwe. W tym okresie zaobserwowano spadek zachorowań w większości chorób z 
wyjątkiem czterech chorób gdzie zaobserwowano wzrosty: grypa, lambioza, krztusiec i 
różyczka.  Dodała również, że prowadzone były także planowe kontrole i nadzór nad basenami. 

− Radny Piotr Klima przekazał, że niewątpliwie należą się podziękowania dla pani dyrektor i 
wszystkich pracowników sanepidu w Raciborzu. Następnie zapytał czy na dzisiaj sanepid jest 
taki, jaki powinien być oraz poprosił o wypowiedź w zakresie potrzeby przywrócenia 
normalnego działania szpitala i jego rozbudowy o nowy pawilon zakaźny, a także w kwestii 
czasu oczekiwania na karetki.   

− Dyrektor Karina Talabska odpowiadając na drugie pytanie przekazała, że  nie może zajmować 
się szpitalem i karetkami. Dodała, że w zakresie jaki można było to szpital otrzymał wsparcie 
ale w zakresie przystosowania go do przekształcenia. Wskazała jednocześnie, że wszelka 
decyzyjność w tym zakresie jest poza sanepidem więc nie będzie się wypowiadać.        

− Radny Piotr Klima (Ad Vocem) uznał, że na początku można było jasno powiedzieć, że szpital 
ma być tylko w części covidowy. 

− Dyrektor Karina Talabska przekazała, że sanepid nie uczestniczył w podejmowaniu tych 
decyzji. W zakresie poziomu i jakości pracy inspekcji w czasie epidemii przyznała, że 
ministerstwo zadbało o wzmocnienie inspekcji w różne nowe narzędzia informatyczne. 
Dodatkowo inspekcje wyposażone zostały w komputery i telefony przenośne.      

− Radny Piotr Klima zapytał czy w czasie pandemii sięgano po pomoc emerytów, osób wcześniej 
pracujących w sanepidzie.  

− Dyrektor Karina Talabska przekazała, że mimo takich pracowników był o nich strach, gdyż 
szczepienia wówczas nie były dostępne, a grupa tych osób była szczególnie narażona na 
zachorowanie.  

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyrażając ogromny szacunek do pani dyrektor przekazał 
serdeczne podziękowania (oklaski z sali).   

− Przew. RM Marian Czerner poprosił na salę przedstawiciela kolejnej służby.
− Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu bryg. Jarosław Ceglarek 

przedstawiając  informacje o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego powiatu raciborskiego 
za 2020 rok wskazał na szereg dodatkowych działań straży w okresie pandemii. Następnie 
podziękował wszystkim firmom i instytucjom, które wspierały straż w tym okresie. Dalej 
przedstawił statystykę zdarzeń i ważniejszych działań ratowniczo – gaśniczych w 2020 roku. 
Wskazał, że rok ten był rekordowy jeżeli chodzi o ilość wyjazdów.  Dodał, że na terenie 
komendy w 2020 roku udało się zamontować dwie instalacje fotowoltaiczne. Przy wsparciu 
środków jednostek samorządów doposażono i wyremontowano również komendę oraz remizę 
OSP Markowice. W tym miejscu podziękował radnym, prezydentowi oraz pracownikom ZK za 
wszelkie wsparcie, również za te które dzisiaj ma być głosowane. Dalej omówił kwestie 
planowanej rozbudowy komendy. Dodał również, że planowane jest włączenie jednostki OSP 
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Miedonia do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego. 
− Radny Piotr Klima przekazał, że należy się duży szacunek dla tej służby. Następnie zapytał w 

kwestii pożaru na ul. Słowackiego i braku hydrantów na klatkach schodowych oraz drożności 
dróg osiedlowych. Dalej poruszył temat długiego oczekiwania na przyjazd karetek i pomoc jaką
udzielają w tym czasie strażacy.

− Komendant Jarosław Ceglarek odpowiadając przekazał, że są wytyczne dotyczące zabezpieczeń
budynków wielorodzinnych. Wskazał, że kontrole budynków są przeprowadzane na bieżąco. 
Wskazał, że w przypadku pożaru mieszkania na ul. Słowackiego nie sposób było uratować tej 
osoby. W kwestii drożności dróg osiedlowych przekazał, że straż nie miała z tym problemów w 
tym terenie. W zakresie przygotowania ratowników do udzielania pomocy w sytuacji 
późniejszego przyjazdu karetek przekazał, że strażacy nie mają możliwości podawania środków 
medycznych. Wskazał jednak, że strażacy mają przygotowanie do udzielania pierwszej pomocy 
oraz współpracują z ratownikami medycznymi. Dodał również, że na potrzeby obecnej sytuacji 
epidemicznej zostały przygotowane odpowiednie procedury.     

− Przew. RM Marian Czerner podziękował komendantowi i poprosił na salę kolejnego 
przedstawiciela służb. 

− Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rudzie Śląskiej - Śląskiego Oddziału 
Straży Granicznej w Raciborzu - Łukasz Dziadkowiec przedstawił sprawozdanie z realizacji 
działań na obszarze jednostki, przede wszystkim działań kontrolnych i rozpoznawczych w 
zakresie legalności pobytu i zatrudnienia cudzoziemców, ujawniania przestępstw 
narkotykowych i akcyzowych oraz kontroli transportu drogowego w zakresie transportu 
odpadów i substancji niebezpiecznych. Wskazał jednak, że rok 2020 był specyficzny i w tym 
zakresie działania jednostki były przede wszystkim skupione na obsłudze kontroli przywróconej
na przejściach granicznych oraz na zabezpieczeniu zielonej granicy. Na koniec podziękował za 
wsparcie udzielone straży granicznej.     

− Radny Piotr Klima zapytał o kwestie handlu obwoźnego prowadzonego przez cudzoziemców.  
− Zastępca Komendanta Łukasz Dziadkowiec odpowiadając przekazał, że gro takich zdarzeń jest 

rozpoznawanych przez straż graniczną. Dodał, że często bywa też tak, że te zdarzenia są 
powiązane z handlem ludźmi. Poprosił też aby zgłaszać na bieżąco wszelkie takie sygnały.

− Radny Piotr Klima zapytał czy funkcjonariusze straży granicznej można spotkać też bez 
munduru.

− Zastępca Komendanta Łukasz Dziadkowiec odpowiadając przekazał, że też są tacy 
funkcjonariusze. 

− Przew. RM Marina Czerner podziękował zastępcy komendanta i poprosił na salę kolejnego 
przedstawiciela służb. 

− Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu – Zbigniew Mazur przedstawiając sprawozdanie z 
realizacji zadań inspekcji weterynaryjnej na terenie miasta Racibórz w 2020 roku wskazał na 
zagrożenia związane z ptasia grypa i afrykańskim pomorem świń. Niemniej podkreślił, że na 
terenie miasta te choroby nie wystąpiły.  

− Radny Piotr Klima zapytał o przypadki covidu wśród zwierząt i możliwości przeniesienia 
choroby na ludzi. Dalej zapytał o zasady postępowania w przypadku potrącenia dzikich 
zwierząt oraz zwrócił uwagę na przypadki pojawienia się wilków w okolicy.    

− Lek. wet. Zbigniew Mazur odpowiadając przekazał, że zwierzęta też chorują na covid, 
potwierdzono to u norek. W zakresie padłych lub rannych dzikich zwierząt to wskazał, że każda
gmina musi mieć podpisane umowy z lekarzem weterynarii w tym zakresie. Dodał, że 
obowiązek usuwania padłych zwierząt spoczywa na zarządcy drogi. W zakresie wilków 
przekazał, że słyszał o pojawieniu się wilków w lasach rudzkich. Wskazał, że wilki są pod 
całkowitą ochroną, a wypadków z udziałem ludzie nie było na naszym terenie.    

− Radny Leon Fiołka zapytał jak często są sprawdzane kurze fermy w zakresie ptasiej grypy. 
− Lek. wet. Zbigniew Mazur wyjaśnił, że o przypadkach ptasiej grypy służby weterynaryjne 

dowiadują się od właścicieli ferm i gospodarstw i wówczas dopiero podejmują działania.    
− Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał o problem chorób pszczół. 
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− Lek. wet. Zbigniew Mazur wyjaśnił, że chodzi o zgnilec amerykański, który jest chorobą 
pszczół zwalczaną z urzędu. Wskazał, że jest to problem występujący w całym województwie.   

− Przew. RM Marian Czerner podziękował panu doktorowi i poprosił na salę kolejnego 
przedstawiciela służb. 

− Radny Piotr Klima zgłosił uwagę, aby przemawiający przy mównicy mogli zdejmować 
maseczki oraz aby bardziej przewietrzyć salę.

− Przew. RM Marian Czerner uznał, ze okna są otwarte, być może żaluzje blokują przepływ 
powietrza, można je więc bardziej rozsunąć. 

− Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu Jarosław Gorzewski przedstawił 
analizę stanu bezpieczeństwa na terenie działania komendy powiatowej w 2020 r. Wskazał, że 
rok 202o był szczególnym rokiem ze względu na pandemię. W tym miejscu podziękował pani 
dyrektor sanepidu za współpracę w tym zakresie. Dalej przekazał, że w 2020 roku odnotowano 
ogółem 1917 przestępstw, z czego wykryto 1510 ( procent wykrycia 78,6 ). Na gorącym 
uczynku zatrzymano 220 sprawców. Dalej przedstawił dane dotyczące przestępstw 
narkotykowych i gospodarczych oraz działań służby prewencji. Następnie przedstawił dane 
dotyczące krajowej mapy zagrożeń. Dalej przedstawił dane dotyczące zdarzeń w ruchu 
drogowym, a także działania o charakterze kontrolno - represyjnym. Zwrócił też uwagę na 
potrzeby doposażenia komendy w nowe samochody, a co za tym idzie potrzebę wsparcia ze 
strony samorząd. Dalej poruszył kwestie właściwej organizacji ruchu w miejscach 
remontowanych dróg i skrzyżowań. Następnie wskazał na doświetlenie 10 przejść dla pieszych, 
jako dobry przykład współpracy miasta i policji. W zakresie ścieżek rowerowych uznał, że 
stworzenie właściwej infrastruktury drogowej poprawi bezpieczeństwo rowerzystów.                

− Radny Marcin Fica podziękował za działania związane z pandemią. Dalej mając na uwadze 
zgłoszenia mieszkańców zapytał czy policja kontroluje okolice sklepów „Żabka”, zwłaszcza 
okolicznych podwórek. Dalej wskazał na problemy związane  motocyklistami. Następnie 
nawiązując do tematu doświetlenia przejść dla pieszych przekazał, że aktywnie uczestniczy w 
tego typu spotkaniach i ostatnio udało się wytypować i znaleźć finansowanie z WORD-u dla 
kolejnego przejścia na ul. Armii Krajowej.    

− Zastępca Komendanta Jarosław Gorzewski przekazał, że jak tylko policja otrzymuje zgłoszenia 
to zawsze na nie reaguje i przeprowadza kontrole takich sklepów. W kwestii motocyklistów 
przekazał, że gdy zaczyna się ładna pogoda to problem występuje w całym kraju. Dodał, że 
policja przeprowadza działania ukierunkowane na tą grupę uczestników ruchu drogowego.  W 
kwestii przejść dla pieszych uznał, że życzeniem chyba wszystkich byłoby to aby wszystkie 
przejścia z czasem zostały doświetlone.  

− Radny Piotr Klima odnosząc się do potrzeb komendy zapytał czy oprócz samochodów są 
jeszcze jakieś inne rzeczy. Dalej wskazał na potrzebę dyżurów policjantów w kilku miejscach w
mieście, tak aby mieszkańcy mieli łatwiejszy dostęp do zgłoszenia spraw policji. Dalej zapytał o
kwestie związane z przemocą w rodzinie i czy wpływ na to ma pandemia. Wskazując na 
zamontowany ostatnio wskaźnik pomiaru prędkości na ul. Starowiejskiej zapytał czy większa 
ilość tego tupu urządzeń pomoże w bezpieczeństwie i co będzie dalej z radarami w mieście. 
Dalej wskazał na możliwość wzrostu niebezpiecznych zdarzeń gdy dzieci wrócą do szkół. 
Następnie zapytał o możliwość karania motocyklistów za głośną pracę motoru.      

− Zastępca Komendanta Jarosław Gorzewski odpowiadając przekazał, że potrzeb jest wiele, 
niemniej największa to ta związana z radiowozami. W zakresie kontaktu z policją przekazał, że 
w mieście są widoczni zarówno dzielnicowi jak funkcjonariusze z patroli i prewencji. Podkreślił
również, że dzielnicowi 81% służby spędzają w terenie. W zakresie bezpieczeństwa dzieci 
przekazał, że funkcjonariusze podejmują działania profilaktyczne za pomocą internetu, co 
oczywiście nie zastąpi stacjonarnego spotkania. W zakresie przemocy w rodzinie  przekazał, że 
w 2020 roku 92 interwencje zakończyły się niebieską kartą, w 2019 r, było to 120.  Niemniej 
przez pandemie zauważono wzrost interwencji domowych, co nie zawsze kończy się 
sporządzeniem niebieskiej karty. Dalej przekazał, że wszystkie urządzenia, które będą 
powodować zwiększenie bezpieczeństwa pieszych czy innych użytkowników dróg są dobre i 
popierane przez policje. W zakresie wskaźników prędkości przekazał, że działają one tylko 
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przez pewien moment i nie na wszystkich użytkowników dróg. Dalej wskazał, że tych urządzeń 
poprawiających bezpieczeństwo jest wiele na rynku. W zakresie motocyklistów to w zależności 
od wykroczenia są stosowane są różne mandaty, przyczyną będzie więc nadmierny hałas bądź 
np. nadmierna prędkość.       

− Radny Mirosław Lenk przyznał rację w tym, że kierowcy przyzwyczajają się do sygnalizatorów
prędkości, widzi to codziennie jadąc do pracy. Dalej przekazał, że mieszkańcy i radni doceniają 
trudną i odpowiedzialną pracę funkcjonariuszy policji. Dodał, że na poprzedniej sesji radni 
przyznali środki na wsparcie policji.     

− Zastępca Komendanta Jarosław Gorzewski podziękował za przyznane wsparcie. Dalej 
przekazał, że policja często zamiast mandatów stosuje pouczenie, bo to też przynosi efekt.  

− Radna Magdalena Kusy idąc za głosem radnego Piotra Klimy w kwestii spotkań  policji z 
mieszkańcami przyznała, że w jednej z dzielnic chciała zorganizować spotkanie z dzielnicowym
i to się nie udało. W tej konkretnej sprawie chodziło o kwestie ruchu drogowego co nie 
pozostawało w gestii dzielnicowego. Do spotkania z funkcjonariuszami ruchu drogowego już 
doszło i w tym miejscu bardzo podziękowała za otrzymaną pomoc. Dalej przyznała, że 
przynajmniej raz w roku takie spotkania z dzielnicowymi powinny się odbywać na każdej 
dzielnicy, w czym zapewne pomogą radni z tych dzielnic.  

− Zastępca Komendanta Jarosław Gorzewski odpowiadając zaapelował do radnych aby zgłaszali 
dzielnicowym temat i termin odbycia takiego spotkania na danej dzielnicy. Za ten konkretny 
przypadek przeprosił i dodał, że przy zachowaniu wszystkich aktualnych obostrzeń dzielnicowi 
będą uczestniczyć w takich spotkaniach.  

− Radna Magdalena Kusy przekazała, że absolutnie nie ma żadnych pretensji do dzielnicowego 
bo rozumie jaki był to czas. Chodzi jedynie o tą sugestie w zakresie odbywania cyklicznie, raz 
w roku spotkań z mieszkańcami.  

− Radny Marcin Fica w zakresie bezpiecznych przejść dla pieszych przekazał, że rząd przyjął 
program infrastruktury drogowej, tylko ciekawe czy nasze miasto do tego programu się załapie. 
Dodał, że chodzi o przejścia na drogach krajowych, a więc u nas dotyczy to DK45. 

− Zastępca Komendanta Jarosław Gorzewski przyznał, że póki co nie ma w tym zakresie jeszcze  
informacji. 

− Przew. RM Marian Czerner podziękował zastępcy komendanta za udział w sesji. Następnie z 
uwagi na wyczerpanie listy zaproszonych gości zamknął przedmiotowy punkt obrad. W dalszej 
kolejności Przew. RM przedstawił radnym informację o śmierci dr Mieczysława Kunickiego, 
raciborskiego wykładowcy i trenera, radnego pierwszej kadencji rady i poprosił radnych o 
uczczenie jego pamięci minutą ciszy. Następnie zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 
Przerwa od godz. 18:15 do godz. 18:44. 

4. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz
oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a 
także wskazania organów do tego upoważnionych.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz 
oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a także 
wskazania organów do tego upoważnionych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
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Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/426/2021 w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Racibórz oraz gminnym: jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym 
i instytucjom kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych.

5. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

− Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Anna Wacławczyk w imieniu Klubu Radnych „RSS Nasze Miasto oraz Magdalena 
Kusy” wniosła o uzupełnienie uzasadnienia przedmiotowej uchwały o następującą treść: 
„Ochotnicza Straż Pożarna w Raciborzu Miedoni w IV kwartale br. zostanie włączona do 
Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego. Na wyposażeniu jednostki znajduje się między 
innymi ciężki samochód ratowniczo – gaśniczy marki Jelcz  z 1995 r. Samochód ten wcześniej 
był użytkowany przez Jednostkę Ratowniczo - Gaśniczą PSP w Raciborzu i OSP Racibórz 
Brzezie. Wysłużony 26 letni ciężki samochód ratowniczo – gaśniczy marki Jelcz często ulega 
awariom. Brak części zamiennych powoduje, że naprawy są coraz bardziej kosztowne i 
długotrwałe. Jednostka OSP Racibórz Miedonia po włączeniu do KSRG będzie znacznie 
częściej alarmowana do zdarzeń na terenie miasta i powiatu raciborskiego. Wcześniej 
stosowana praktyka w zakresie udzielania dotacji przez Miasto Racibórz na zakup samochodu 
ratowniczo – gaśniczego dla Państwowej Straży Pożarnej polegała na tym, że Miasto udzielało 
dotacji na zakup samochodu a Państwowa Straż Pożarna przekazywała wycofany samochód do 
jednostki OSP z terenu miasta. W ten sposób zostały przekazana samochody do OSP Sudół i 
Brzezie. Biorąc pod uwagę fakt, że OSP Miedonia ma zostać włączona do KSRG wycofywany 
samochód powinien zostać przekazany do tej jednostki. Działanie takie powinno w znaczny 
sposób poprawić skuteczność działań ratowniczych, a tym samym przyczynić się do 
zapewnienia większego bezpieczeństwa mieszkańcom Racibórz i powiatu raciborskiego”. Na 
koniec dodała, że w związku z powyższym radni klubu radnych oczekują, że na mocy 
porozumienia ten samochód zostanie przekazany OSP Miedonia.

− Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) zapytał na jakiej podstawie radna Anna Wacławczyk 
stwierdza,  jakie jest zapotrzebowanie i jakie są zagrożenia powiatu raciborskiego jeżeli chodzi 
o zabezpieczenie pożarowe.

− Radna Anna Wacławczyk wskazała, że dzisiaj radni otrzymali informacje o stanie 
zabezpieczenia powiatu raciborskiego w roku 2020. Tam też jest informacja o planowanym 
włączeniu do KSRG jednostek OSP z Gminy Krzyżanowice i Miasta Racibórz. Miasto ma już 4
jednostki OSP włączone, więc w domyśle chodzi właśnie o OSP Miedonia.  

− Radny Michał Szukalski sprostował, że aktualne w KSRG miasto ma 3 jednostki. OSP 
Miedonia też ma wejść do systemu. Niemniej decyzja gdzie zostanie przekazany samochód 
należy do komendanta powiatowego. Dodał, że zagrożenie nie występuje tylko w mieście ale są 
to także obszary leśne. Uznał więc, że to komendant ma najlepsze rozeznanie w sytuacji.  

− Radna Anna Wacławczyk przekazała, że informacje ma z dzisiejszego dokumentu oraz, że ma 
świadomość, że decyzja należy do komendanta, jednakże jej zamiarem jest włączenie 
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przeczytanego tekstu do uzasadnienia uchwały. 
− Radny Mirosław Lenk przekazał, że daleki jest od warunkowania darowizny, niemniej tym 

razem wesprze głos radnej Anny Wacławczyk, bo rzeczywiście taka była tradycja do 2015 r. Do
tej pory komendant powiatowy przekazywał wycofany samochód jednostce na danym terenie. 
Wcześniej wystarczyła zgoda komendanta wojewódzkiego, teraz zaś głównego. W związku z 
tym, że status jednostki OSP Miedonia ma ulec zmianie zasadne jest aby taki samochód 
otrzymała. Szkoda tylko, że w międzyczasie zmieniły się zasady i teraz wycofany samochód z 
Raciborza może zostać przekazany jednostkom w całym kraju. Uznał jednak, że nie powinno 
się zmieniać uzasadnienia, tak aby nie stawiać warunku darowiźnie. Niemniej można 
wystosować taki apel, bo OSP Miedonia zasługuje na ten wycofany samochód.     

− Radny Leon Fiołka uznał, że jeżeli miasto daje 300.000 zł to powinno coś w zamian otrzymać. 
Wskazał, że nasze jednostki OSP mają budżet na cały rok w wysokości 300.000 zł. Uznał, że w 
przypadku nie otrzymania tego pojazdu to niech zakup nowego dofinansuje kto inny. Wskazał, 
że po podjęciu uchwały będzie potrzebne jeszcze porozumienie i tam te rzeczy powinny być 
zawarte.    

− Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przyznał, że tak być powinno. Niemniej nie chce aby to 
warunkować dzisiaj bo nie ma się takiej pewności. Dalej uznał, że po wystosowaniu 
przedstawionego apelu komendant wojewódzki tak postąpi.  

− Radny Henryk Mainusz uznał, że popiera te głosy, niemniej wskazał, że dobry obyczaj 
powinien z zasady to uwzględniać. Tak więc w pierwszej kolejności powinno się pytać miasto 
czy ma potrzeby. Dodał, że jeżeli nie zostanie to uszanowane, to w następnym rozdaniu będzie 
trzeba to przewidzieć.  

− Radna Anna Szukalska przekazała, że radni Klubu Radnych Niezależnych Michała Fity poprą 
apel ale nie zmianę uzasadnienia uchwały.  

− Radna Anna Wacławczyk przekazała, że dziękuje za głosy radnych, niemniej podtrzymuje 
złożony  wniosek, licząc na to, że gdy będzie to w uchwale to jest pewność, że ten wóz zostanie 
w naszej gminie. 

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie jest to głos przeciw ale propozycja zapisania w 
uzasadnieniu tylko informacji, że zostanie wystosowany apel wspólny apel o zastosowaniu tej 
reguły. Dodał, że za takim wnioskiem będzie głosował.    

− Radny Leon Fiołka (Ad Vocem) wskazał, że apel jest tylko apelem, natomiast uchwała z taką 
delegacją albo zostanie przez nadzór prawny uchylona i wtedy wróci do ponownego 
rozpatrzenia albo prezydent zostanie zobowiązany do podpisania takiego właśnie porozumienia.

− Radny Henryk Mainusz zapytał co będzie gdy to uzasadnienie nie uzyska akceptacji, to miasto 
nie da tych środków na nowy samochód. Dodał, że jemu nie pasuje to uzasadnienie. 

− Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku złożonego przez radną Annę 
Wacławczyk o uzupełnienie treści uzasadnienia.
Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia uzasadniania projektu uchwały o treść przedłożoną przez Radną Annę 
Wacławczyk w imieniu Klubu Radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (13)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zygmunt Kobylak
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

13



− Radna Anna Wacławczyk z uwagi na odrzucenie wniosku zaproponowała realizacje planu 
pozostałych radnych i przyjęcie apelu całej rady o tej treści.

− Przew. RM Marian Czerner wskazał, że w tym zakresie będzie potrzebny wniosek formalny o 
zmianę porządku obrad i przygotowanie projektu uchwały w sprawie apelu. Następnie zarządził
głosowanie uchwały z przedmiotowego punktu obrad.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Leon Fiołka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/427/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w 
Raciborzu w obrębie Starawieś.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 
położonych w Raciborzu w obrębie Starawieś. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Mirosław Lenk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Michał Szukalski

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/428/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowych położonych w Raciborzu w obrębie Starawieś.
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7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Michał Szukalski

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/429/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Ocice w Raciborzu. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w 
Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej 
Śródmieście w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/430/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej 
Śródmieście w Raciborzu. 
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9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara 
Wieś w Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/431/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Płonia w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/432/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Płonia w Raciborzu. 
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11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner poprosił o przedstawienie dwóch autopoprawek do tego projektu 
uchwały.    

− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że pierwsza z autopoprawek była 
przedstawiana na komisjach. Wiązała się z tym, że w pierwotnej wersji uchwały uwzględniony 
był teren, co do którego, po szczegółowej analizie stwierdzono, że znajduje się tam złoże 
kruszyw. W związku z tym przystąpienie do zmiany w planie wydaje się być bezcelowe, a 
wynika to z wcześniejszych doświadczeń. Natomiast druga  autopoprawka to bardzo świeża 
sprawa i wynika z listu intencyjnego i zamiaru współpracy z KZN w celu realizacji 
budownictwa mieszkaniowego, chodzi o teren pomiędzy Książęcą a ul. Cecylii, co do którego 
plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje zabudowę wielorodzinną. Dodał, że jest to 
teren gminny i intencją jest wyłącznie zmiana parametrów.  

− Radny Piotr Kima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z pierwszą autopoprawką.

− Radna Anna Szukalska zwróciła uwagę,  że w systemie jest widoczny tylko wniosek o ujęcie w 
porządku obrad drugiej autopoprawki. 

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że ta druga autopoprawka jest w tej chwili dodawana do 
systemu, więc chwilkę to potrwa. Ostatecznie Przew. RM zarządził 5 minut przerwy. Przerwa 
od godz. 19:30 do godz. 19:35.   

− Po przerwie Przew. RM poprosił o omówienie wszystkich wnioskowanych terenów.
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przedstawił i omówił radnym po kolei 

wszystkie  tereny objęte projektem uchwały i autopoprawkami.  
− Radny Michał Kuliga zapytał jakie są zamiary miasta względem terenu z drugiej autopoprawki. 
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że w tej chwili jest to teren 

zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej i taka sama funkcja ma pozostać. Chodzi tylko o 
zmianę parametrów zabudowy, na lepsze z punktu widzenia miasta. W trakcie przeprowadzania 
procedury planistycznej musi to zostać zaopiniowane.    

− Radny Michał Kuliga zapytał czy gmina jest właścicielem całego tego terenu.
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że gmina jest właścicielem ok. 80%

tego terenu. Na jednej z działek jest wspólnota mieszkaniowa. 
− Radny Michał Kuliga przekazał, że w tej sprawie mieszkańcy zgłaszali się do radnych z 

problemem natury prawnej, co do pozyskania tego terenu przez wspólnotę, bo przez ileś lat 
działki te były użytkowane przez tych mieszkańców. Wskazał, że chodzi o działki za „Domem 
Nauczyciela”. 

− Zastępca Prezydent Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest tam w tej chwili kilka umów 
dzierżawy. Dodał, że nigdy jednak nie było zamiaru aby ten teren dzielić na drobne działki i się 
go pozbywać.   

− Radny Michał Kuliga wskazał, że mieszkańcy starają się teraz pozyskać teren o który dbali 
przez wiele lat. Wydaje się więc, że przede wszystkim z nimi należy porozmawiać. Nie 
powinno się więc tego wprowadzać na kilka godzin przed sesją ale powinno to być 
procedowane na komisjach. Proponuje więc wycofanie tej propozycji i przenieść to na następny 
miesiąc dla normalnej procedury i rozmowy z tymi mieszkańcami.     

− Zastępca Prezydent Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jedno nie wyklucza drugiego, 
można przystąpić do procedury zmian, bo i tak finalnie rada decyduje o przyjęciu zmiany w 
planie. Dodał, że w trakcie procedury będzie można zgłaszać uwagi i wnioski. Wskazał, że to 
dopiero jest początek tej procedury. Natomiast gdy jest to jakiś problem dla radnego to nie 
upiera się przy tej propozycji. 

− Radny Michał Kuliga poprosił aby tego nie traktować w takiej personalnej formie. Wskazał 
tylko, że radni nie mieli czasu z tym się zapoznać. Dlatego też wnioskuje aby to wycofać w dniu
dzisiejszym i przenieść do załatwienia w normalnym trybie. 
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− Radny Mirosław Lenk przekazał, że trudno w tej chwili zorientować się w terenie, mapa jest 
tylko mapą. Do tego jedna z działek jest zabudowana budynkiem, więc czy to będzie oznaczało,
że dla tej działki też ma się zmienić plan.

− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie oznacza to nic. Zostanie to 
zrobione tak samo jak to nastąpiło w roku 2016, wtedy też zmieniono plan w takich granicach.   

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że kwestia zabudowy dotyczyłaby więc tylko tej wolnej 
działki, bo chyba nie zamierza się wyburzać tego budynku.  Dalej zapytał jak będzie wyglądał 
dostęp do tego terenu. 

− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że dostęp ma być od ul. Cecylii. 
− Radny Mirosław Lenk zapytał czy zmiana ma też dotyczyć części biologiczno – czynnej.
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że zmiana ma dotyczyć części 

biologiczno – czynnej, intensywnej zabudowy i kondygnacji.   
− Radny Michał Kuliga zgłosił wniosek o wycofanie z projektu przedmiotowej uchwały drugiej 

autopoprawki.  
− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie 

wniosku. 
Głosowano wniosek w sprawie:
o wycofanie z projektu uchwały drugiej autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada przyjęła powyższy wniosek.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie uchwały z uwzględnieniem pierwszej autopoprawki. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Ostróg w Raciborzu z uwzględnieniem pierwszej autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/433/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Ostróg w Raciborzu.
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12. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w 
Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Markowice w Raciborzu.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/434/2021 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej 
Markowice w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Brzezie
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Klima, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/435/2021 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej 
Brzezie w Raciborzu. 
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14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2021 rok.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2021 rok (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Klima, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/435/2021 w sprawie  programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2021 rok.

15. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 
2020.

− Radny Piotr Klima przekazał, że na Komisji GMOŚiBP materiał nie był opiniowany, a jedynie 
odbyła się dyskusja podczas której radni zgłaszali swoje uwagi. 

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF też nie opiniowała przedmiotowego 
materiału i odbyła się jedynie dyskusja. 

− Radny Marcin Fica zapytał z czego wynika brak możliwości włączyć do dochodów systemu 
kwoty ponad 534 tyś zł. 

− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że z tego co wie takie pytanie radny
zadał wcześniej i otrzymał odpowiedź od pani kierownik. Niemniej dodał, że tak stanowi 
ustawa i wskazał, że kwota ta w większej części dotyczy kary nałożonej na podmiot prywatny 
realizujący usługi w ramach umowy ppp i jest to pokłosie zastosowania się do raportu z kontroli
NIK-u. Dodał, że raport wykazał wiele błędów, m.in. brak wpisania  zabezpieczenia 
gwarancyjnego oraz to że urządzenia nie były fabrycznie nowe. Wskazał, że kara została 
naliczona zgodnie z umową, niemniej nie ukrywa, że z podmiotem tym miasto prawdopodobnie
spotka się w sądzie. Co będzie dalej to zadecyduje sąd, niemniej i tak kwoty te pozostają poza 
kręgiem śmieciowym.    

− Radny Marcin Fica potwierdził, że rozmawiał z panią kierownik, która przekazała, że wynika to
ze spraw finansowych i że nie można tego wliczać jako dochód systemu. Wychodzi więc, że kar
nie można wliczyć do systemu i pozostają w dochodach miasta.   

− Przew. RM Marian Czerner zapytał czy kara została tylko naliczona czy została już wpłacona.
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że kwota znajduje się po stronie 

dochodów, więc faktycznie została zapłacona, w tym wypadku została potrącona z kolejnej 
faktury w ramach realizacji usługi.

− Radna Anna Wacławczyk zgłosiła wniosek formalny o 5 minut przerwy, tak aby wydrukować 
przygotowany już apel, o którym była mowa wcześniej, w pkt. 5.  

− Przew. RM Marian Czerner nie mając głosów przeciw, zarządził 5 minut przerwy w obradach. 
Przerwa od godz. 20:07 do godz. 20:20.
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− Po przerwie Przew. RM Marian Czerner nie widząc dalszych zgłoszeń do dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. 

16. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

− Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała tylko 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF po dyskusji przegłosowała wniosek o 
wykreślenie z projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021r. po dochodach 4 
mln zł i wydatkach kwoty 4 800 000 zł na Raciborskie Centrum Aktywnej Integracji Społecznej
i przeprowadzenia dyskusji dot. proponowanego projektu, z podkreśleniem, że ta dyskusja 
będzie wymagała odrębnego spotkania. Po czym w głosowaniu pozytywnie zaopiniowano 
projekt uchwały wraz z autopoprawką, uwzględniający poprawkę komisji. W związku z 
powyższym w imieniu Komisji RGBiF składa wniosek o wyżej wymienionej treści.  

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w zastępstwie Skarbnik Miasta omówienia 
projektu uchwały dokona uchwały Kierownik Referatu Budżetu i Analiz Oswald Schuderla 

− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla omówił  założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. wraz z autopoprawką.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy w uzupełnieniu omówił założenia dla projektu Raciborskie 
Centrum Aktywnej Integracji Społecznej, w tym celu posłużył się prezentacją multimedialną 
oraz połączył się zdalnie z ekspertami. Wskazał, że projekt ten zawiera w sobie lodowisko i 
uzyskał dofinansowanie w kwocie 4 mln zł. Dodał, że będzie to obiekt wielosezonowy z 
różnorodnymi zastosowaniami. Na początek poprosił aby radni posłuchali Pana Rafała Szlachtę,
międzynarodowego działacza sportowego, na dzień dzisiejszy Prezesa Polskiej Organizacji 
Turystycznej. Dodał, że jest to zdanie praktyka i teoretyka zarazem. Dalej dodał, że obiekt ten 
wpisuje się w potrzeby mieszkańców i daje możliwość realizacji zadania z wykorzystaniem 
dotacji rządowej. Dalej przedstawił drogę do RCAIS w postaci diagnozy, koncepcji, planu 
funkcjonalno – użytkowego i finansowania. Dodał, że obiekt będzie spełniał następujące 
wymagania: ochrona przed zmienna aurą pogodową, możliwość spędzania czasu na świeżym 
powietrzu, nowoczesne i szeroko stosowane rozwiązania konstrukcyjne. Dalej omówił również 
podstawowe wyposażenie centrum. Następnie poprosił aby radni zapoznali się z informacjami 
fachowców: tj. projektanta Dariusza Michalaka, prezesa spółki Wojciecha Białasa i Zastępcy 
Prezydenta Miasta Ostrowa Wielkopolskiego Mikołaja Kostki. 

− Pan Dariusz Michalak – projektant omówił konstrukcję uniwersalnej hali o wielkości 28 na 50 
m, którą w zimie można wykorzystać pod lodowisko, a w pozostałym okresie np. pod boisko 
wielofunkcyjne albo pod plac zabaw dla dzieci, czy też pod innego rodzaju imprezy. Wskazał, 
że będzie to obiekt przestronny i wysoki.  Dalej przekazał, że obok hali znajdzie się zaplecze, a 
w nim hol wejściowy, wypożyczalnia łyżew, pomieszczenia techniczne i sanitariaty, a także 
poczekalnia  czy sala do organizacji urodzin.   

− Przew. Marian Czerner poprosił o uszczegółowienie wymiaru lodowiska. 
− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że w przypadku lodowiska 25 na 50 m hala musi 

mieć 26 na 60 m. 
− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w otrzymanych materiałach jest informacja o 

powierzchni lodowiska 20 na 50 m i powierzchni hali  25 na 55 m. 
− Pan Dariusz Michalak – projektant przeprosił i potwierdził te drugie wymiary lodowiska i hali. 
− Radny Piotr Klima poprosił o uszczegółowienie sprawy zadaszenia, zwracając uwagę na 

przykre doświadczenia Raciborza z dachem dmuchanym. Poza tym wskazał również na tragedię
z halą na Śląsku. Zapytał też czy tego typu hale stoją w Polsce bądź za granicą oraz czy są tam 
przewidziane trybuny i czy będzie można rozgrywać tam mecze hokeja oraz czy kwota 4,8 mln 
zł zapewni wszystko.   

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił a by projektant skupił się jedynie na kwestiach 
konstrukcyjnych. 

− Radny Piotr Klima przekazał, ze pyta w imieniu mieszkańców. Dalej uznał, że materiałów jest 
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na tyle dużo, że powinny zostać wysłane radnym wcześniej tak aby na spokojnie można je było 
przeanalizować.

− Pan Dariusz Michalak – projektant odpowiedział, że pod takim zadaszeniem jak najbardziej 
można uprawiać hokej. Podkreślił jednak, że do hokeja należy mieć lodowisko o wymiarach 
min. 30 na 60 oraz profesjonalne bandy co jest związane z większymi kosztami. W zakresie 
konstrukcji hali przekazał, że od chwili wspomnianej tragedii zmieniły się normy, które muszą 
zostać spełnione. W zakresie powłoki namiotowej PCV przekazał, że jest to powłoka 
elastyczna, przy czym kształt łuku jest zbliżony do półkola. Dodał, że śnieg z takiego dachu 
zjeżdża sam. Wskazał, że zaprojektował już 10 takich dachów, przy czym 4 są już 
zrealizowane: Ostrów Wielkopolski, Radzyń Chełmiński, Tczew oraz Łomianki, a pozostałe w 
trakcie albo czekają na realizację. Dodał, że nie zaobserwowano żadnych niepokojących rzeczy 
z tymi powłokami przez 3-4 lata ich użytkowania.

− Radny Marcin Fica wskazał, że temat wrzucono radnym dzisiaj o 21:00, nie był wcześniej 
nigdzie omówiony dlatego też zaproponował wycofać ten temat z porządku obrad i 
zorganizować osobne spotkanie. Wskazał, że jest to duża inwestycja, a nie namiot, który można 
w każdej chwili zwinąć. Uznał, że te wskazane przez projektanta lokalizacje trzeba dokładnie 
sprawdzić, bo chodzi o bezpieczeństwo.    

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w kolejności jest wniosek formalny radnego 
Mirosława Lenka.

− Radny Piotr Klima poprosił o powtórzenie nazw miejscowości.
− Pan Dariusz Michalak – projektant  powtórzył nazwy miejscowości gdzie zrealizowano już 

takie hale: Ostrów Wielkopolski, Radzyń Chełmiński, Tczew oraz Łomianki.
− Radny Jarosław Łęski przekazał, że w przestrzeni publicznej pojawiła się ostatnio informacja, 

że ma to być dach dmuchany dlatego też poprosił o zdementowanie lub potwierdzenie tej 
informacji. Dalej zapytał czy takie zadaszenia są bezpieczne.

− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że istnieją takie hale z dachami dmuchanymi ale 
muszą być spełnione większe wymagania, a co za tym idzie konstrukcje te są droższe. 
Natomiast tutaj jest mowa o normalnej konstrukcji stalowej pokrytej powłoką PCV. Dodał, że 
jest to powłoka dość gruba, z długim okresem użytkowania, w Tczewie wykonawca musiał 
udzielić 10-letniej gwarancji na powłokę.  

− Radny Leon Fiołka zapytał czy powłoka jest z PCV czy jest to metal pokryty PCV. 
− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że jest to powłoka PCV, tzw. elastyczna powłoka 

namiotowa.  
− Radny Henryk Mainusz zapytał o sposób odprowadzania dużej ilości wody czy opadów śniegu. 
− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że dach łukowy gwarantuje, że woda swobodnie 

spływa, a śnieg ślizga się po tej powłoce i sam zjeżdża z dachu, hala nie ma orynnowania. 
− Radny Henryk Mainusz uznał, że opady marznącego śniegu mogą jednak się zatrzymać. 
− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że podczas czteroletniej obserwacji tych powłok 

nie ujawniono takich problemów. Dodał, że śliskość powłoki jest bardzo duża.    
− Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) odnosząc się do przykładu dachu w ZSOMS przekazała, 

że tamta powłoka miała gwarancję 3 letnią, poza tym jest to system dmuchany, bo są dwie 
warstwy. Dodała, że największa problemem tego dachu jest jego niewystarczające wypiętrzenie 
i mały przekrój rynien. Zastosowana technologia wydaje się być więc inna. Dodała, że ten dach 
jednak nigdy się nie rozerwał, a jedynie rozkleił pod wpływem warunków atmosferycznym i 
zbierających się opadów.    

− Radna Justyna Henek-Wypior zapytała jak wygląda kwestia cyrkulacji powietrza i na jakiej 
zasadzie działa otwieranie bocznych ścian w okresie letnim.

− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że taka hala ma zastosowaną wentylację 
grawitacyjną, są więc nawiewy i otwory po obu stronach. Dodatkowo w okresie letnim jest 
możliwość otworzenia całej ściany bocznej lub jej części. Średnio na ścianę wypada 11 pół z 
tego 8 można podnieść na wysokość 3,5 m rolując jak bramę. W dachu natomiast nie ma 
elementów ruchomych. 

− Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czy przy otwarciu ścian bocznych konstrukcja będzie 
stabilna.
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− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że nawet przy otwarciu ścian nie ma możliwości 
aby z konstrukcją stalową coś się wydarzyło.  

− Radny Piotr Klima zapytał czy projektant mógłby przyjechać do Raciborza by przejść się na 
halę SMS-u tak aby można było poznać opinie eksperta w tym zakresie. Poza tym przekazał, że 
zastanawia się czy w części hali SMS-u nie udałoby się uruchomić lodowiska.  

− Pan Dariusz Michalak – projektant przekazał, że ocenianie czyjejś konstrukcji jest trudne, na 
pewno nie mogą to być same oględziny. Następnie podziękował za zaproszenia i jednocześnie 
zachęcił do wyjazdu do Ostrowa Wielkopolskiego by zobaczyć działający obiekt.  

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił o wypowiedź prezesa spółki komunalnej Wojciecha 
Białasa.

− Prezes spółki komunalnej zarządzającej obiektem Wojciech Białas przekazał, że inwestycja 
została zrealizowana w 2017 r. Zdecydowano się na mały ale kompaktowy obiekt. Jest więc 
budynek murowany z pełnym zapleczem i stalowa hala lodowiska z zadaszeniem PCV. 
Dodatkowo hala ma przenośne trybuny ale nie są one wykorzystywane. Na taflę lodowiska 
jednorazowo może wejść 100 osób, a wypożyczalnia posiada 300 par łyżew. Polityka cenowa 
jest prospołeczna i ceny biletów nie uległy zmianie od 2017 r. Obsługa składa się z 11 osób, a 
lodowisko działa od 9:00 do 21:00 przez siedem dni w tygodniu, w okresie od połowy listopada 
do połowy marca. Lodowisko ma system zegarkowy z szafkami i rozliczeniem minutowym. W 
hali panuje mikroklimat to też powoduje, ze nie ma problemu z zaleganiem śniegu mimo 
dużych ich opadów. Dwa razy pomagano sobie tyczką. Warto jednak pomyśleć o tym aby 
wokół lodowiska był swobodny dojazd by nadmiar śniegu łatwo przetransportować. W zakresie 
frekwencji przekazał, że co roku jest to około 40 tys. wejść , rekordem było 49 tys. wejść. W 
sumie daje to przychód w okolicach 500.000 zł. Koszty utrzymania tego obiektu łącznie to ok. 
400.000 zł, więc ani spółka ani miasto do tego nie dokłada.         

− Radny Jarosław Łęski zapytał o kwestie spinania się kosztów. 
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że poza lodowiskiem planowano 

uruchomienie rolkowiska, jednakże z uwagi na podobny skatepark na zewnątrz z tego się 
wycofano bo nie było zainteresowania. Dlatego wydzielono tylko fragment rolkowiska, a resztę 
podnajmuje się prywatnej firmie pod park rozrywki rodzinnej.  Dodał, że podane koszty są w 
skali roku. Podkreślił też, że wszystkie przychody wpływają do miasta, a miasto płaci spółce za 
obsługę.  

− Radny Henryk Mainusz zapytał w jakiej odległości działają konkurencyjne lodowiska.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że najbliżej jest lodowisko w Kaliszu – 24

km, dalej Krotoszyn ok. 30 km, Jarocin i Kępno ok. 50 km. Dodatkowo przekazał, że to 
lodowisko ma niskie bandy 1,2 m z możliwością dołożenia pleksi aby hokej mógł się odbywać. 
Jednakże dodał, że nie zdecydowano się w ogóle na wpuszczenie hokeistów bo lodowisko jest 
tak mocno obsadzone, że nie ma wolnych godzin.   

− Radny Henryk Mainusz zapytał o obsługę i ich wynagrodzenie.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że jego nie wlicza się w to grono 

podobnie jak kierownika ale jest tam m.in. 5 kasjerek, 2 sprzątaczki i 2 pracowników 
technicznych wspomagających również wypożyczalnię. W sumie na lodowisku jest 11 osób. 
Natomiast w sama spółka zatrudnia w zależności od roku od kilkudziesięciu do ponad 100 osób.
W zakresie wynagrodzenia przekazał, że nie można liczyć 11 osób razy 12 miesięcy bo 
lodowisko działa od listopada do marca. Dodał, że później te osoby częściowo przechodzą na 
inne obiekty.   

− Radny Piotr Klima przekazał, że zaprasza do Raciborza również pana prezesa. Dalej zapytał czy
wcześniej miasto też miało lodowisko otwarte i jakie były koszty tej inwestycji oraz czy są 
jakieś jej cienie i minusy i co działo się w okresie pandemii. 

− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że wypożyczalnia łyżew wyposażona jest 
w profesjonalne suszarki do łyżek, but po każdym użyciu jest dezynfekowany i suszony. Łyżew 
trzeba więcej gdyż 90 % mieszkańców nie ma swoich łyżew. Dodatkowo można wypożyczać 
kaski dla małych dzieci. W zakresie tego co można by zmienić czy poprawić to przekazał, że 
można pomyśleć o większym metrażu samego budynku tak aby powiększyć wypożyczalnie. 
Całość w 2017 r. kosztowała 3,4 mln zł. w tym z dofinansowania ministerstwa uzyskano niecałe
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900.000 zł. W tym ostatnim sezonie lodowisko działało tylko do 28 grudnia, później ze względu
na obostrzenia w związku pandemią lodowisko nie było czynne.    

− Radny Marcin Fica wskazał na lodowisko w Bałtowie gdzie zawalił się dach.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że to nie w ich okolicy. Dodał, że z 

dachem nie było problemu. W kwestii wentylacji przekazał, że latem gdy działa park rozrywki 
to część ścian jest podnoszona i wówczas temperatura jest naprawdę znośna.    

− Radny Piotr Klima zapytał czy powłoka jest łatwopalna.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że dach jest niepalny, oczywiście na 

obiekcie znajdują się gaśnice.  
− Radny Michał Szukalski zapytał o okres wyłączenia lodowiska względu na pandemię.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że w sumie lodowisko było otwarte tylko 

parę dni, więc był to trudny rok.  
− Radny Michał Szukalski zapytał jakie w związku z tym są straty, bo ciężko spodziewać się 

zysku.
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że danych z tego roku jeszcze nie ma, bo 

rozliczenie jest roczne.  
− Radna Anna Szukalska zapytała dlaczego to rolkowisko się nie sprawdziło.   
− Prezes spółki komunalnej Wojciech Białas przekazał, że tak jak już wspominał obok jest 

zewnętrzny skatepark udostępniany za darmo. W związku z tym część płyty podnajęto pod park
rozrywki, co daje przychód bez kosztów. Ceny parku rozrywki ustala firma podnajmująca.  

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił aby radni wysłuchali jeszcze nagranego wcześniej 
wystąpienia Zastępcy Prezydenta Miasta Ostrowa Wielkopolskiego Michała Kostki na temat 
zrealizowanej w mieście inwestycji oraz tego jak obiekt ten funkcjonuje.  

− Radny Piotr Klima zapytał czy może zadać pytanie zastępce prezydenta. 
− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że było to tylko odtworzenie nagrania.   
− Przew. RM Marian Czerner wyjaśnił, że dwa wcześniejsze wystąpienia były on-line. 
− Prezydent Miasta Dariusz Polowy kontynuując prezentacje przedstawił rzut na lodowisko wraz 

z budynkiem.  Dodał, że tafla gdy jest zmrożona to obiekt można również wykorzystać w 
innych celach rozkładając płyty i maty. Dodał, że obiekt będzie obiektem wielofunkcyjnym i 
rekreacyjno - zabawowym. Dalej przedstawił przekrój poprzeczny oraz elewację frontową, a 
także przedstawił przykładowa listę wydarzeń możliwych do zrealizowania w danych porach 
roku czy to przez podmioty zewnętrzne czy też poprzez pracowników OSiR-u. Dalej pokreślił, 
że obiekt będzie integrował mieszkańców oraz, że będzie to obiekt bez barier dla osób 
niepełnosprawnych. Dodatkowo obiekt zaprojektowano z 59 miejscami parkingowymi. 
Podkreślił też, że 4 mln zł. pozyskano z funduszu inwestycji lokalnych.   

− Radny Piotr Klima wskazał co to znaczy motywacja i uznał, że przez wszystkie kadencje nie 
wymyślono tylu możliwości. Dziwne, że w innych obiektach w mieści nikt nic nie robi i nikt na 
to  nie wpadł. Następnie uznał, że 4 mln zł to trzeba dać na nowy pawilon przy szpitalu, a po 
pandemii oczywiście takimi rzeczami można się zajmować. Dodał, że dla niego to jest radosna 
twórczość, niemniej trzeba stąpać po ziemi i być realistami. Na koniec jeszcze raz powtórzył 
aby te środki przeznaczyć na pawilon szpitalny.   

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że w myśl wypowiedzi radnego Piotra Klimy uznał, ze 
wszystkie instytucje umrą, bo całe życie towarzyskie przeniesie się na to lodowisko. Wskazał 
jednak, że to się nie będzie działo za darmo, bo ta masa imprez to masa wyposażenia, przy czym
jak na lodowisku może przebywać 100 osób, to zapytał ile więcej osób będzie mogło korzystać 
z innych atrakcji. Zakładając 12 zł za bilet daje 1200 zł, zapytał jednak ile będzie kosztowało 
przygotowanie tego wszystkiego. Dalej przekazał, że aby prezydenta miasta mógł 
zaprezentować tą propagandę, to zapewne potrzebowano kilkakrotnie więcej czasu na jej  
przygotowanie. Uznał, że było to do tej pory najdłuższe wystąpienie i prezentacja.         

− Radny Michał Szukalski zapytał czy ten projekt przewiduje drogę przeciwpożarową do obiektu.
− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że to etap planu funkcjonalno – użytkowego, a 

obiekt ma powstać na zasadzie „projektuj i buduj”, więc uzgodnienie dróg pożarowych będzie 
po stronie wykonawcy.   

− Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że w przeciwieństwie do poprzedników odebrała to 
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jako propozycje pewnych wydarzeń, które mogą się zadziać, nawet małym sumptem. 
Podkreśliła, że jest to jednak konkretna propozycja inwestycji, miejsca dla mieszkańców, 
miejsca dla dzieci. Uznała, że jest to oferta lodowiska za 800.000 zł, bo 4mln zł pochodzi z 
dotacji. Wskazała, że takie inwestycje przyciągają do miasta nowych mieszkańców. Dodała, że 
jest to lodowisko na miarę naszego miasta. Nie rozumie więc dlaczego jak możemy coś mieć to 
nie jest fajnie, ale jak tego nie mamy to też jest niefajnie. Uznała więc, że jest to dobry pomysł i 
nie rozumie dlaczego niektórzy radni negują takie rozwiązanie. Wskazała, że będzie możliwość 
rolkowiska, a nawet organizacji koncertów. Dodała, że to nie chodzi o spór ale zapytała co 
można mieć więcej za 800.000 zł. Dalej podkreśliła, że gdy jest coś  przygotowane to 
niedobrze, a gdy nie jest przygotowane to też niedobrze. Dalej podkreśliła, że tą inwestycję 
można mieć jeszcze w tym roku i w tym roku można rozpocząć sezon na tym lodowisku. Dalej 
przekazała, że jeżeli radnym to jednak nie odpowiada to poprosiła o konkretne uwagi. 
Podkreśliła, że jest teraz pandemia ale uznała, że nie można  w tym trwać, bo szczególnie dzieci
oczekują już wyjścia z domu, jakiejś odmiany. Zaapelowała o to aby zrobić coś dobrego dla 
tego miasta.     

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że ta prezentacja czy wizualizacja mu się podoba ale jest 
to trochę fikcja pod katem przekazu. Można oczywiście wyobrazić sobie wszystko, niemniej w 
tym przekazie brakuje mu tego, że jest to prawie lodowisko i mieszkańcy tego nie wiedzą. 
Prawie czyni różnicę.  Dlatego też aby zobrazować to wszystkim przygotował prezentację ale 
nie multimedialną ale ręczną. Obecnie nasze lodowisko to jest kartka papieru A4, 1800 m2, 60 
na 30 m., a prezydent proponuje mieszkańcom i tego przekazu nigdzie nie ma, proponuje 55% 
tego co obecnie funkcjonuje, czyli 1000 m2. Nie można mówić, że jest to dokładnie to samo co 
mamy, bo to tylko trochę więcej jak połowa tego co mamy.  

− Radna Anna Szukalska wskazała, że na sali obok czekają jeszcze pracownicy urzędu, zgłosiła 
więc wniosek formalny o zamknięcie tej dyskusji i podjęcie uchwały. 

− Radna Magdalena Kusy jako głos przeciwny przekazała, że to samo zgłaszała na komisji i 
usłyszała wtedy od radnego Michała Szukalskiego, że jeżeli nie che pracować to może iść do 
domu.

− Radna Anna Szukalska przekazała, że nie widzi problemu w tym aby pozostać ale mówiła o 
czekających pracownikach urzędu.

− Radny Piotr Klima zapytał czy może zabrać jeszcze głos (Ad vocem).
− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w tym temacie zapewne jeszcze odbędzie się 

dyskusja. Dyskusja te  będzie też możliwa w wolnych wnioskach. Następnie poddał pod 
głosowanie wniosek formalny radnej Anny Szukalskiej. 
Głosowano wniosek w sprawie:
zakończenia dyskusji i podjęcia uchwały. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marian Czerner, Marcin Fica, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Michał Kuliga, Anna Ronin, Paweł Rycka
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka

− Radny Mirosław Lenk zgłaszając wniosek formalny przekazał, że chce zabrać głos w sprawie 
formalnej. Uznał, że rada funduje sobie zły zwyczaj pracy na sesji rady. Dodał, że wszyscy 
oczekiwali takiej dyskusji jak dzisiaj ale niekoniecznie na posiedzeniu rady. Później radni mają 
pretensje do samych siebie, że proceduje się do 1:00 w nocy. Wskazał, że można to robić 
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sprawniej. Dodał, że w porządku obrad nie było przewidzianej dyskusji na temat tego projektu 
centrum. Uznał, że ta dyskusja powinna zostać przeprowadzona wcześniej, przed sesją, na 
komisjach bądź jakimś odrębnym spotkaniu. Wskazał, że procedowane jest coś co generalnie 
nie było przedmiotem porządku obrad. W porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu miasta na 2021 rok, a więc wprowadzenia do budżetu określonych wydatków, a
tak naprawdę kilka godzin omawia się jeden z wniosków. Uznał więc, że radni powinni odbyć 
odrębne spotkanie również w zakresie sposobu procedowania na sesjach, bo wszyscy radni i 
także prezydent, ponoszą za to odpowiedzialność.    

− Przew. RM Marian Czerner powtórzył jeszcze raz wniosek który przyjęła Komisja RGBiF.
− Radny Mirosław Lenk potwierdził treść wniosku.
− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie zgadza się, jako autor projektu, na 

wnoszenie do niego zmian.
− Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie zgłoszonego wniosku Komisji RGBiF. 

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia z projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021r. po dochodach 4 
mln zł i wydatkach kwoty 4 800 000 zł na Raciborskie Centrum Aktywnej Integracji Społecznej
i przeprowadzenia dyskusji dot. proponowanego projektu. 

− W trakcie głosowania radna Anna Ronin chciała zabrać głos (Ad vocem) i gdy go nie otrzymała
oświadczyła, że w przypadku gdy nie może się wypowiedzieć na temat procedowania to nie 
będzie brała udziału w tym głosowaniu. W głosowaniu nie brał udziału również radny Leon 
Fiołka oświadczając, że jest to niezgodne z obowiązującym prawem.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Lenk
BRAK GŁOSU (2)
Leon Fiołka, Anna Ronin
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka

− Radna Magdalena Kusy przekazała, że na końcu wniosku była mowa o przeprowadzeniu 
dyskusji, więc rozumie, że teraz przeprowadzona zostanie ta dyskusja. 

− Radny Mirosław Lenk wyjaśnił, że ideą wnioskodawcy na komisji było to aby zorganizować 
odrębne spotkanie, bez ograniczeń czasowych, a więc poza posiedzeniami komisji. Dodał, że 
temat jest istotny i nikt z radnych nie powiedział, że jest przeciwny temu projektowi, choć 
patrząc na wynik głosowania można odnieść inne wrażenie. Dalej przekazał, że został 
zaskoczony tak szeroką dyskusją na sesji. W wyniku tak długo procedowanych spraw na 
dzisiejszej sesji kilku radnych musiało już niestety opuścić salę obrad. Dodał, że radni 
spodziewali się tego, że prezydent zaprosi ich na odrębne spotkanie, bo taka była idea tego 
wniosku. Podkreślił, że ani na komisji ani na sesji nikt z radnych nie powiedział, że jest 
przeciwny budowie RCAIS. Uznał, że prezydent miasta świadomie, bądź nieświadomie 
postawił radnych w dość trudnej sytuacji.   

− Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie uchwały.
− Głosowano w sprawie:  

przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok wraz z autopoprawką i 
przegłosowanym wnioskiem. 
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Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Henryk 
Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz 
Wyglenda
PRZECIW (5)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Lenk, Anna Ronin
NIEOBECNI (5)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/437/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z wcześniej przegłosowanym wnioskiem o podobnej treści co 
przy uchwale w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. 

− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że w związku z przyjęta 
zmianą w uchwale w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. wieloletnia prognoza finansowa
również musi ulec zmianie.

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF przy wieloletniej prognozie finansowej 
również głosowała wniosek.

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że wniosek ten w głosowaniu zostanie uwzględniony.
− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że z budżetu miasta po 

dochodach i wydatkach wycofujemy RCAIS i jest tam różnica 800.000 zł., więc środki te wrócą
z powrotem tam skąd miały być zdjęte czyli z zagospodarowania bulwarów nadodrzańskich.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w innym wypadku wnioskodawcy muszą to 
podać.  Dalej przekazał, że tak jak to było poprzednio, tak i teraz nie wyraża zgody na takie 
procedowanie i wprowadzanie zmian w tym projekcie.  

− Radny Anna Ronin (Ad Vocem) uznała, że stan faktyczny się zmienił, a wniosek był głosowany
na poniedziałkowej komisji. Dalej wskazała, że faktem jest to, że radni jakiś czas temu zostali 
zaproszeni na spotkanie między innymi poświęcone temu projektowi i na nie nie przyszli. 
Drugim faktem jest to, że dzisiaj odbyła się dyskusja po obszernej kompaktowej prezentacji. 
Radni zadali mnóstwo pytań, wysłuchano ekspertów. Uznała więc, że stan faktyczny od 
poniedziałku zmienił się diametralnie. Nie rozumie dlaczego więc radni głosowali za 
wycofaniem czegoś, o czym wiedzę już mieli.  

− Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że nie jest prawdą to, że radni zostali 
zaproszeni na rozmowy w sprawie lodowiska. Radni otrzymali telefon z sekretariatu, nikt 
jednak nie informował o jaki temat chodzi.  Dopiero potem prezydent poinformował o jakich 
sprawach chciał rozmawiać i nie była to tylko sprawa lodowiska. Dalej przekazała, że ten punkt 
wymaga szerokiej dyskusji w gronie radnych, a nie tylko z udziałem przedstawicieli klubów 
radnych.    

− Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) przekazał, że takich spotkań z przewodniczącymi kubów 
było więcej ale nie przypomina sobie aby jakiekolwiek z tych spotkań miało jakieś tytuły. Radni
o szczegółach dowiadywali się dopiero na miejscu, w większości były to sprawy rzędu 10.000 
zł., po czym na sesji są dodawane tematy za 3,5 mln zł., o których na tych spotkaniach nic nie 
wspomniano. Nie rozumie więc idei tych spotkań. Uznał, że w przypadku kosztownych spraw 
chciałby mieć czas na to aby to przedyskutować w klubie. Poprosił więc aby szanować się 
troszkę, chyba, że jest to celowa zagrywka prezydenta. Niemniej wskazał, że nigdy tak radnych 
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nie traktowano.   
− Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała, że otrzymała zaproszenie i przyznała, że nie były 

tam sprecyzowane punkty ale jednak przyszła, bo jest to forma jakiegoś dialogu. Podkreśliła 
następnie, że dla miasta jest to sprawa priorytetowa i zaapelowała aby tematu tego nie 
przeciągać w czasie.  

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w zeszłym roku gdy prezydent po raz pierwszy 
informował o tym projekcie mówił, ze za dwa miesiące będzie projekt budowlany. Dwa 
miesiące minęły, teraz jest kwiecień a projektu budowlanego dalej nie ma. Nie ma więc 
formalnego dokumentu i rozmawia się tylko o wizualizacjach i koncepcji.   

− Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że zgadza się z radnym Henrykiem Mainuszem. 
Doprowadziło to do braku zaufania do władzy wykonawczej i nie wróży to na pewno dobrej 
współpracy. Dalej uznał, że zapowiedzi prezydenta o ujawnieniu osób piszących skargi do 
wojewody to straszenie ludzi i szantaż. Podobnie jako oszustwo odbiera słowa, że lodowisko 
zostanie zrealizowane za 800.000 zł.      

− Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) wskazał, że na dzień dzisiejszy relacje się zmieniły, nawet 
dla tych, którzy wcześnie stanowili większość w radzie. Dodał, że nie chodzi o to aby teraz 
torpedować nawzajem swoje pomysły i głosować na czerwono albo zielono. Wskazał jednak, że
jest to wynik jakiś zachowań.  Dodał, że nigdy nie głosował na zasadzie przekory. Z drugiej 
strony wskazał, na przykłady nie dopracowanych projektów. Dlatego też uznał, że należy się 
szanować i mówić również te niewygodne fakty. Na koniec uznał, że nie zaobserwował aby 
prezydent kiedykolwiek zgodził się z uwagami radnych. Poprosił więc o uczciwą dyskusję. 
Dodał, że nie pamięta też aby którykolwiek z poprzednich prezydentów wygłaszał medialnie 
takie opinie o radzie. Wskazał, że radni reprezentują mieszkańców i mają prawo do 
przekazywania uwag.   

− Radny Piotr Klima (Ad Vocem) uznał, że także pieniądze z dotacji powinny być dobrze 
zagospodarowane. Dlatego też wskazał, że jedynie słusznym rozwiązaniem powinno być  
przekazanie tych środków na pawilon przy szpitalu czy dodatkowe karetki.  

− Radna Anna Szukalska uznała, że pracownik wydziału finansowego może również pomóc 
radnym w redagowaniu uchwał finansowych, bo prezydent też ich sam nie pisze. 

− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że referat prowadzi 
techniczna obsługę budżetu.

− Radna Anna Szukalska uznała, że nieporozumieniem jest więc wymaganie tego od radnych.  
− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie widzi dalszych chętnych do dyskusji więc można 

przejść do głosowania wniosku.
− Radny Mirosław Lenk przekazał, że na ostatniej sesji uchwałę w sprawie zmiany w wieloletniej 

prognozie finansowej głosowano wraz z uwzględnieniem zmian wprowadzonych w uchwale w 
sprawie zmiany budżetu miasta. 

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że doprecyzowano kwoty po dochodach i wydatkach.
− Radny Mirosław Lenk przekazał, że kierownik referatu wskazywał na problem równoważenia 

się budżetu i zaproponował zbilansowanie tego z bulwarów skąd zostało to zabrane. Chodzi 
więc o to aby mieć świadomość co będzie głosowane.  

− Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że kwota 800.000 zł 
wróci w miejsce skąd była zabrana.  

− Przew. RM Marian Czerner zarządził 10 minut przerwy celem przygotowania poprawnego 
głosowania. Przerwa od godz.  23:15 do godz. 23:30. 

− Po przerwie Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie uchwały. W trakcie głosowania 
radny Leon Fiołka oświadczył, że nie bierze udziału w tym głosowaniu z tych samych 
powodów co poprzednio.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką i 
uwzględnieniem poprawek przyjętych w uchwale w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
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ZA (11)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Henryk 
Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz 
Wyglenda
PRZECIW (5)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Lenk, Anna Ronin
BRAK GŁOSU (1)
Leon Fiołka
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/438/2021 w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Radna Anna Wacławczyk zgłosiła wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad (po 
wszystkich uchwałach) Uchwały w sprawie przyjęcia apelu.  

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 
wniosku.
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad (po wszystkich uchwałach) Uchwały w sprawie przyjęcia 
apelu. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada przyjęła powyższy wniosek i poszerzyła porządek obrad.

17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełnić projekt budżetu obywatelskiego w
Mieście Racibórz.

− Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że po dyskusji Komisja OKSRiOS pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że po dyskusji Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  

− Radny Henryk Mainusz przekazała, że chciałby aby udało się stworzyć precedens i w świetle 
prawa dostosować wymogi aby te małe społeczności lokalne też przebiły się do realizacji. 
Poprosił więc urzędników aby rozejrzeć się jak to rozwiązały inne miasta.  

− Radny Michał Kuliga przekazał, że niewątpliwie decyzja nadzoru prawnego wojewody jest  
bardzo szkodliwa dla miasta i jego mieszkańców. 

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
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stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełnić projekt budżetu obywatelskiego w 
Mieście Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/439/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta
Racibórz z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełnić projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz.      

18. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

− Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  

− Radna Anna Ronin wskazała, że jest to kolejna próba podjęcia uchwały w sprawie zasad najmu 
lokali mieszkalnych. Dalej przyznała, że jest trochę nie pocieszona, że nie będzie się dzisiaj 
podejmować uchwały zaskarżającej rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody.  Wskazała, że 
wojewoda trzyma 28 dni uchwałę u siebie po czym 29 dnia wysyła zawiadomienie o wszczęciu 
postępowania, dając 1 dzień na wyjaśnienia, nie zgodził się też na przedłużenie tego terminu i 
następnego dnia uchyla naszą uchwałę. Dodała, że miasto opierało się na funkcjonującej 
uchwale z Bielska-Białej. Niezrozumiały jest więc fakt uchylenia naszej uchwały. Podkreśliła, 
że ostatni raport NIK-u zarzuca wojewodom, że nie zawsze rzetelnie wywiązywali się z 
obowiązku badania uchwał, niejednolicie też orzekali uchwały regulujące tą samą sferę. 
Wskazała, że ta samą sytuacje mamy tutaj. Następnie podziękowała wydziałowi za szybkie 
dostosowanie uchylonej uchwały do ponownego uchwalenia, bo otworzy to drogę tym 
mieszkańcom, którzy zostali zablokowani rozstrzygnięciem nadzorczym. Ma też nadzieję, że 
uchwała zostanie przegłosowana jednogłośnie. 

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/440/2021 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
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19. Uchwała w sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe.

− Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że prezes organizacji Rodło kilkakrotnie zwracał się o 
nadanie nazw tego ronda, proponował też nazwę arcybiskupa Józefa Gawliny. Dalej wskazał, że
na rynku został postawiony pomnik ku czci biskupa i prezes Rodła zwracał się już do 
prezydenta miasta aby te okrągłe rocznice uczcić w sposób bardziej doniosły. Dodał, że nie 
rozumie dlaczego też miasto chce przemilczeć setną rocznicę świeceń kapłańskich, czy 15 
rocznicę budowy pomnika. Uznał więc, że miasto powinno się w te czerwcowe obchody 
włączyć, tym bardziej, że co roku są tam składane kwiaty podczas obchodów święta Konstytucji
3 Maja. 

− Radny Piotr Klima uznał, że tego nie można tak zostawić i takie uroczyste obchody powinny się
odbyć. Wskazał, że są dwa miejsca, jednym jest pomnik, drugim obelisk w miejscu rodzinnego 
domu w Strzybniku. Warto to też uczcić mszą św. z udziałem wielu zaproszonych hierarchów. 
Przy okazji pokazać mieszkańcom i młodzieży całą historie. Warto więc powołać komitet 
organizacyjny, zadeklarował też w nim pracę.     

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że gdy będzie więcej szczegółów to zapewne zgłoszą się 
też inne osoby chętne do pracy w komitecie organizacyjnym. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że jego apel jest do prezydenta miasta, bo miasto posiada 
środki i może stosowne zaproszenia wysłać. Dalej przekazał, że z tego do mu wiadomo to 
biskup polowy wybiera się do Strzybnika, ale wszystko może skończyć się w Rudniku w 
kościele.   

− Przew. RM Marian Czerner popiera ten apel i wskazał, że prezydent ma pod sobą wydział 
promocji.

− Radny Piotr Klima przekazał, że to tych działań należy włączyć również biskupa pomocniczego
z Ostrawy, ponieważ żołnierze czescy brali udział w walkach 2 Korpusu.    

− Radny Jarosław Łęski wskazał, że obecnie jest procedowana uchwała w sprawie nadania ronda i
nie rozumie jak ta dyskusja ma się z tym łączyć. Zapytał więc czy są inne propozycje nazw. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że wiąże się to z tym tematem, bo z tego co wie to była też 
próba aby z okazji 100 rocznicy znaleźć godne miejsce aby to podkreślić. Jedną z propozycji 
było nadanie nazwy tego ronda, jednak nie było żadnego odzewu. Dodał jednak, że nie będzie 
toczył wojny o zmianę nazwy.

− Radny Jarosław Łęski wskazał, że to rada miasta nadaje nazwy rond i ulic. Dodał, że do niego 
osobiście nikt nie zwrócił się z inną propozycja więc akceptuje tą zaproponowaną.  

− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie przypomina sobie pisma w 
sprawie nadania nazwy imieniem arcybiskupa, niemniej była wcześniej propozycja z nazwą 
Rodła. Dodał, że zgadza się z radnym Henrykiem Mainuszem, że ważne rocznice należy uczcić.
W kwestii zarzutu o obchody rocznic poprosił aby radni przypomnieli sobie kto obciął w tym 
dziale wydatki budżetu miasta. Niemniej dodał, ze oczywiście w ramach posiadanych środków 
miasto będzie się starać to wydarzenie uhonorować. Następnie przekazał, że w ramach 
konsultacji społecznych projektu przedmiotowej uchwały wpłynęło jedno pismo do urzędu.  

− Radny Piotr Klima (Ad Vocem) wskazał,że chyba nie powinno być tak, że nazwa ronda i 
odchodząca ulica będzie miało tą samą nazwę. W związku z powyższym zgłosił wniosek o 
wstrzymanie tej uchwały do kolejnej sesji.  Dodał, że nic się nie stanie, bo nie ma też potrzeby 
żadnego pośpiechu. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że nie było jego intencją aby kwestionować przeprowadzony
plebiscyt i wskazanie mieszkańców. Chodziło mu tylko o to aby w setną rocznicę ktoś pod tym 
pomnikiem się pojawił.   

− Radny Piotr Klima przekazał, że poddaje się i tym samym wycofał swój wniosek.  
− Przew. RM Marian Czerner przy okazji słów o pójściu pod pomnik przekazał, że otrzymał 

dzisiaj zaproszenie od prezydenta miasta do wzięcia udziału w obchodach Święta Konstytucji 3 
Maja. Odbędzie się uroczysta msza, a później złożenie kwiatów pod pomnikiem. Wracają do 
projektu uchwały przekazał, że konsultacje społeczne odbyły się w dniach od 21 do 27 kwietnia.
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Wskazał, że wspomniane przez zastępce prezydenta pismo wpłynęło do biura rady w dniu 28 
kwietnia, a więc po zakończeniu konsultacji. Dodał, że było to stanowisko Klubu Gazety 
Polskiej w Raciborzu. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/441/2021 w sprawie nadania nazwy Rondo Zamkowe.

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektorów przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno - przedszkolnych dla których organem prowadzącym 
jest Miasta Racibórz.

− Radna Anna Ronin przekazała, że Komisja SWiP uzyskała wyjaśnienia, że na dzień złożenia 
skargi w jednostkach oświatowych miasta nie funkcjonowały skrzynki elektroniczne ePUAP, w 
związku z tym skarga jest zasadna, niemniej podkreślić należy, że na dzień dzisiejszy trwa 
procedura uruchamiania tych skrzynek, ale nie wszystkim placówkom udało się je jeszcze 
uruchomić.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektorów przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno - przedszkolnych dla których organem prowadzącym jest
Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Michał Kuliga
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Paweł Rycka
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/442/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
dyrektorów przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno - przedszkolnych dla których 
organem prowadzącym jest Miasta Racibórz. 
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21. Uchwała w sprawie przyjęcia apelu.

− Radna Anna Wacławczyk jeszcze raz przedstawiła radnym treść apelu.
− Radna Anna Szukalska zwróciła uwagę na niewłaściwy zapis w podstawie prawnej odnoszący 

się do tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym. 
− Radna Anna Wacławczyk przekazała, że są to późniejsze zmiany.
− Radna Anna Szukalska wskazała, że we wszystkich poprzednich uchwałach zapisano to inaczej.
− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że projekt uchwały został zaparafowany przez radcę 

prawnego. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.    
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia apelu. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (5)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Michał 
Szukalski

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/443/2021 w sprawie przyjęcia apelu. 

22. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec przekazał, że w tym miesiącu
pożegnano Pana Zenona Stube wieloletniego kierownika Domu dla Bezdomnych Arka N, 
zasłużonego dla miasta w związku z czym poprosił o uczczenie jego pamięci minutą ciszy.

− Po minucie ciszy Przew. RM Marian Czerner zapytał czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania.  

− Radna Anna Szukalska odnosząc się do statystyki realizacji uchwał zapytała jak w tej statystyce
prezydent miasta ujął uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. podjętą 31marca br.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie jest wstanie teraz odpowiedzieć, bo tą 
statystykę przygotowuje wydział organizacyjny.   

− Radna Anna Szukalska przekazała, że może łatwiej będzie odpowiedzieć czy tą uchwałę 
prezydent realizuje. 

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na razie analizuje jak w stosunku do tej 
uchwały postępować. Dodał, że w ocenie radców prawnych i niego posiada ona wadę prawną 
ale na razie nie podjął decyzji jak dalej będzie procedować. 

− Radna Anna Szukalska przekazała, że Komisja Rewizyjna zleciła wykonanie czynności 
dotyczących spółki Unia. Termin na wykonanie umowy podpisanej przez prezydenta mija 7 
maja i na dzień dzisiejszy po raz kolejny otrzymała informacje od firmy, że niestety nie 
otrzymują wszystkich wymaganych dokumentów. Dalej wskazała, że w tej sprawie też wysłała 
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do prezydenta maila, w związku z czym oczekuje, że prezydent miasta dzisiaj na sesji złoży 
deklaracje, że wspomoże pana prezesa i wyśle dwóch pracowników do siedziby spółki by spisać
wszystkie dokumenty, które tam są, a tych których nie ma, to złoży oświadczenie, że ich nie ma.
W innym wypadku ta umowa nie zostanie wykonana rzetelnie, bo nie będzie się opierała na 
pełnych informacjach. Dodała, że mimo obietnic prezesa nie ma tych informacji.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że szanowna radna nie usłyszy od niego takiego 
zapewnienia, natomiast może obiecać, że jutro skontaktuje się z firmą audytorską, bo jeśli mieli 
jakiekolwiek problemy z realizacja umowy to natychmiast powinni zawiadamiać podmiot z 
którym podpisywali umowę. Nie wie dlaczego maila wysłano dopiero teraz.

− Radna Anna Szukalska przekazał, że nie rozumie jak znaczenie ma to kiedy wysłano maila. 
Dodała, że swojego maila wysłała znacznie wcześniej.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, ze ta firma z nim się nie kontaktowała. 
− Radna Anna Szukalska przekazała, że jako przew. komisji rewizyjnej informowała prezydenta o

tych problemach.
− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że umowę podpisał z firmą, a nie z komisją 

rewizyjną. 
− Radna Anna Szukalska wskazała, że nie ma to teraz znaczenia, bo komisja rewizyjna wykonuje 

kontrolę na zlecenia Rady Miasta, więc gdy są problemy to zwraca się do najbardziej właściwej 
osoby. Dalej wskazała, że to niepoważne i że w Unii jest dramat. Dodała, że sam prezydent 
miasta mówił, że spółka powstała aby wszystko było przejrzyste i transparentne to teraz prosi o 
wykazanie, że tak jest. 

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oczywiście wszystko jest przejrzyste i 
transparentne i wszystko zgodnie z procedurami. 

− Radna Anna Szukalska przekazała, że bardzo się cieszy i poprosiła aby to udowodnić, bo 
prezydent miasta ma takie możliwości.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zapozna się, ze sprawą i na pewno się do niej 
ustosunkuje. 

− Przew. RM Marian Czerner wskazując, że miały to być pytania do sprawozdania, a zaczęły się 
wolne wnioski dlatego też zamknął przedmiotowy punkt obrad i przeszedł do kolejnego.

23. Wolne wnioski i informacje.

− Radna Anna Szukalska odniosła się rozstrzygnięć nadzorczych względem zarządzeń, co do 
których prezydent miasta wypowiadał się dzisiaj na konferencji prasowej przekazując, że trochę
inaczej je interpretuje. Wskazała więc na działania poza komisją konkursową. Dalej wskazała, 
że może to też mieć związek z uchwałą rady w sprawie przyjęcia programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi w odniesieniu do zapisy mówiącego, że regulamin prac komisji 
określa w zarządzeniu prezydent. W związku z tym poprosiła o analizę tego zapisy czy nie ma 
tu przekroczenia kompetencji. Dalej przekazała, że komisja rewizyjna prowadzi kontrolę m.in. 
konkursu i jeżeli wojewoda wskazuje na istotne naruszenie przepisów prawnych zarządzeń, a 
zarządzenia te były prawdopodobnie takie same też w roku ubiegłym, to ten tzw. donosiciel 
uratował prezydenta miasta bo umowy w tym roku nie zostały jeszcze podpisane. Wskazała 
jednak, że w przypadku podpisania umów można by mówić o naruszeniu dyscypliny finansów 
publicznych. Dodała, że komisja rewizyjna będzie badała jak to się ma do konkursów, które się 
już odbyły i jak środki publiczne zostały wydatkowane. Następnie przekazała, że aby już na 
przedłużać to resztę przekaże na piśmie. 

− Przew. RM Marian Czerner przekazał, że aby prezydent miasta mógł się do tego odnieść to 
należy przekazać całość pytań na piśmie.                   

− Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie zamierzał zabierać głosu w tym punkcie, niemniej 
zmuszony jest odnieść się do wcześniejszych wypowiedzi prezydenta miasta. Po pierwsze nie  
widzi swojej nieroztropności w zakresie odstąpienia od prawa pierwokupu, gdyż podpisał je 
jego zastępca, niemniej sam też poparłby to stanowisko. Wskazał, że przedszkole przy ul. 
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Kochanowskiego jest ulokowane na działce 24 arów i patrząc na inne przedszkola to jest to 
jedna z większych powierzchni. Chodziło o prawo pierwokupu ok. 10 arów. Dodał, że nie widzi
więc w postępowaniu jego zastępcy żadnego braku roztropności. Dodał, że istniała też 
możliwość skorzystania z pozostałej części i prezydent miasta z tego skorzystał. W zakresie 
informacji prezydenta miasta o wybudowaniu dwóch placów zabaw dla dzieci młodszych i 
starszych nie przekazano natomiast, że prezydent nie zabezpieczył na to środków, a zrobili to 
radni na sesji budżetowej i później zgodzili się na ujęcie dodatkowych 140.000 zł. Dalej 
odnosząc się do tzw. wyciągania ręki zapytał czy prawdziwa jest teza prezydenta miasta, że 
H2Ostróg został wykonany wadliwie. Dodał, że taka narracja towarzyszy zamiarowi 
modernizacji obiektu. Wskazał, że szereg pytań zawarto w interpelacji i następnie przytoczył  
odpowiedzi jakie radni otrzymali. W związku z tym nie zgadza się z twierdzenie, że aquapark 
został wykonany wadliwie, co potwierdzają odczytane odpowiedzi. Dodał, że aquapark to nie 
boisko ani lodowisko, ale to dużo większa inwestycja, kosztująca 30,5 mln zł z wykorzystaniem
kredytu, co jest normalne przy tego typu inwestycjach. Odnosząc się do słów o schowaniu 
ekspertyzy do szuflady wyjaśnił, że ekspertyza wpłynęła do urzędu miasta w czerwcu 2018 r. i 
była podstawą podejmowania stosownych decyzji. Zarzut ten więc uznał za nieprawdziwy. Na 
koniec uznał, że nie można stosować takiej narracji, że jak ktoś skarży, mając przy okazji rację, 
to źle, a jak skarży pan prezydent miasta, a tak stało się z uchwałą rady miasta, to jest dobrze. 
Skutki trudno porównywać, w obu przypadkach są negatywne. Z jednej strony zablokowane 
zostały środki dla klubów i organizacji, a z drugiej strony blokuje się realizacje potrzebnych 
zadań. Uznał więc, że obarczanie za to winą radnych rady miasta jest nieporozumieniem. Dodał 
jednak, że nie oczekuje odpowiedzi na te wnioski.              

− Radny Henryk Mainusz przyznał, że nie rozumie unikania odpowiedzi na najprostsze pytania 
dotyczące spółki Unia. Skoro jest tam tak przejrzyście w samym założeniu, to w czym tkwi 
problem z ujawnieniem wszystkich dokumentów. Rada Miasta i Komisja Rewizyjna to 
usankcjonowana prawem instytucja, która ma zbadać wszystkie nieprawidłowości. Dziwi więc 
upór w zakłamywaniu prawdy czy utajnianiu prawdy. Uznał, że nie służy to ani sprawie ani 
spółce. Uznał więc, że z takim podejściem i ciągle zmienianymi osobami to do niczego dobrego
to nie prowadzi. Wskazał, że dla prezydenta miasta jest to sztandarowy projekt ale nie można 
przy okazji utopić całą historię klubu. Dalej przekazał, że na poprzedniej sesji zadał kilka pytań 
dotyczących przyszłości i modernizacji obiektu przy ul. Srebrnej i jakby nie było nastąpiła 
cisza. Co więcej prezydent miasta posądza radnych o bojkotowanie i sabotowanie wszystkiego 
co się da, a pytania radnych były proste i w trosce o obiekt. Chodzi o to czy jest jakiś pomysł na
to, oprócz wymiany murawy. Chodzi o to aby poznać co tam docelowo powstanie i ile to ma 
kosztować. Na koniec przekazał, że każdemu obywatelowi tego miasta, widzącego 
nieprawidłowości czy niegospodarność, przysługuje prawo protestu. Jeden będzie chodził pod 
urzędem i machał chorągiewką, inny robi to bardziej skutecznie, korzystając ze swojej wiedzy i 
doświadczeń  i tego nie można tej osobie zabrać. Skoro nadzór prawny negatywnie zaopiniował 
ogłoszone konkursy to jakieś podstawy ku temu były. Dodał, że to nie radni się uparli aby 
zabrać te pieniądze ale to prezydent miasta się uparł aby tych pieniędzy tym organizacjom nie 
dać. Takie jest w każdym razie odczucie radnych dlatego apelują aby te organizacje poratować. 
Wskazał, że tam ludzie społecznie działają i obarczanie ich opłatami w terminie wstecznym to 
już nie przystaje.            

− Radny Leon Fiołka wskazał na działania rady, a konkretnie na organizację pracy komisji 
rewizyjnej i niedotrzymywaniem terminów wynikających z planu pracy.  Dalej wskazał, że w 
2019 roku było 18 posiedzeń, w 2020 było 19 posiedzeń, a w 1 kw. tego roku jest ich już 8 i 
kolejne 2 w kwietniu. Wskazał, że jak tak dalej pójdzie to będzie rekordowy rok. Przypomniał, 
że w poprzedniej kadencji ilość posiedzeń nie była większa ale wówczas nie było oddzielnej 
komisji skarg wniosków i petycji. Nie pamięta wówczas żadnych opóźnień. Dodał, że obecnie 
komisja rewizyjna liczy 7 członków i odbywa po dwa, a nawet trzy posiedzenia w miesiącu. 
Uznał, że będzie to najdroższa komisja, przy czym od grudnia temat spółki nie został 
zakończony. Dodał, że spodziewa się reakcji z drugiej strony, że to prezydent miasta jest temu 
winny. Uznał jednak, że to komisja zaproponowała takie terminy, a rada tą propozycje przyjęła. 
Dodał, że już w styczniu przeczuwał, że są to nierealne terminy. Na koniec zwrócił się z prośba 
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aby przew. komisji rewizyjnej sprawniej organizowała jej prace.     
− Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) uznał, że skoro audyt zlecono na zewnątrz, a firma go nie 

może wykonać, bo nie może dostać podstawowych dokumentów to do kogo można mieć 
pretensje, że komisja nie otrzymała raportu. Dalej przypomniał, że prezydent miasta deklarował 
zbadania i wyjaśnienie wszystkiego, a teraz się okazuje, że jest pytanie i zaczynają się slalomy 
pomiędzy tyczkami. Uznał, że to już nie przystoi, co więcej ludzie z tego wszystkiego co się 
dzieje, się śmieją. Poprosił więc aby przekazać wszystkie dokumenty aby ten raport został 
przedstawiony, tak aby móc wyciągnąć z niego jakieś wnioski.        

− Radny Piotr Klima  poparł słowa radnego Henryka Mainusz, natomiast wystąpienie radnego 
Leona Fiołki ocenił jako mocno tendencyjne w kierunku przew. komisji rewizyjnej, wybitnie 
nie na miejscu. Dalej dodał, że gdy radny Leon Fiołka był przewodniczącym to wszystkie 
sprawy blokował, m.in. radni nie dostali podwyżek. Następnie po raz kolejny zaapelował aby 
prezydent zawrócił z tej drogi i po męsku przyznał że się pomylił. Wracając do wystąpienia 
prezydenta po raz kolejny pyta w jakim celu był prezydent u ministra w Warszawie. Interesuje 
go więc, czy jest z tego spotkania notatka, czy jeździ sam czy w towarzystwie kogoś, pociągiem
czy samochodem. Wskazał, że wyjazd do Warszawy to sporo czasu i zapytał czy urząd na tych 
wyjazdach korzysta i gdzie jest miejsce prezydenta. Dalej zapytał po co było kolejne spotkanie 
z ministrem obrony narodowej czy ministrem spraw zagranicznych i czy nie łatwiej zadzwonić 
z Raciborza czy napisać maila. Dalej uznał, że być może jest to wydeptywanie kariery na 
przyszłość. Dodał także, że wszelkimi hasłami o mściwości niszczy się działalność społeczną, 
bo nikomu nie będzie się chciało podnieść głowy. Wskazał, że nie chodzi o ukrywanie 
kogokolwiek, bo w stosownym momencie wszystko się objawi. Dodał, że te osoby nie 
otrzymują żadnych gratyfikacji finansowych ani podziękowań i honorów. Natomiast 
niejednokrotnie środki wydaje się na niepotrzebne opracowania.     

− Radny Marcin Fica przekazał, że w swoim wystąpieniu prezydent miasta nie wspomniał o 
spotkani z Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego. Dodał, że chodzi o
spotkania i szkolenia dla seniorów oraz nauczycieli w kwestii kart rowerowych dla uczniów. 
Dodał, że podczas jego uczestnictwa w tym spotkaniu udało się uzgodnić sfinansowanie przez 
WORD jednego z przejść dla pieszych, wytypowano przejście na DW 919 przy kościele na 
Ostrogu. Zapytał więc czy informacja została już przekazana do szkół o przygotowaniu 
uczniów. Dalej zapytał co dalej w kontekście Regionalnej Drogi Racibórz Pszczyna. Następnie 
zapytał również co dalej w kwestii utwardzenie przedłużenia ul. Babickiej w kierunku Kobyli.  
Dalej wskazał na problem z wyjazdem z ul. Brzeskiej. Na koniec wskazał, że w lutym miały 
odbyć się konsultacje na temat remontu dworca ale niestety do tej pory się nie odbyły, natomiast
w mediach pojawiła się już informacje, że PKP Inwestycje uzyskało pozwolenie na remont 
dworca.  Dodał, że wcześniej udało się zorganizować spotkanie w sprawie wiaduktów.     

− Radny Jarosław Łęski podziękował prezydentowi miasta za to, że  jeździ do Warszawy i że 
załatwił te 4 mln zł. Podziękował też urzędnikom za przygotowanie niezbędnych dokumentów, 
by te pieniądze pozyskać. Dalej poruszył kwestie pracy komisji rewizyjnej, która jest organem 
rady i prowadzi kontrolę w zakresie zleconym wyłącznie przez radę. Uznał więc, że 
przewodniczenie komisji sprowadza się do czynności organizacyjnych zawartych w planie 
pracy. W sytuacji przekroczenia terminów to rada powinna zdecydować czy dana kontrola ma 
trwać dłużej czy krócej, czy jej zakres się zmniejsza czy rozszerza.    

− Radny Eugeniusz Wyglenda odnosząc się do prezentacji na temat lodowiska i słów pana 
Szlachty, że „sport łączy, ponad podziałami” więc przekazał, że myślał, że dalej będzie coś o 
sporcie. Natomiast w prezentowanych później możliwych wydarzeniach nie było żadnego 
wydarzenia sportowego. Następnie zapytał dlaczego prezydent miasta nie realizuje 
wspomagania stowarzyszeń, blokuje pieniądze, nie ogłasza konkursów, a kluby nie mają z 
czego żyć. Dodał, że prezydent miasta odstawił koszykarzy, modelarzy, ściankę wspinaczkową, 
nie mówiąc już o piłkarzach. Wskazał, że sezon się już zaczął, rozgrywki się zaczęły, kluby 
ponoszą opłaty za sędziów, a nie ma z czego płacić, nie mówiąc już o utrzymaniu obiektów. 
Dalej zaprosił prezydenta miasta na boisko LKS-u by zobaczył co jest tam zrobione, jak 
zadbano o płytę czy pomalowano korytarze, przy czym podkreślił, że prezydent miasta nie 
wyłożył na to środków. Uznał, że prezydent miasta powinien zabezpieczyć to co jest w 
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konkursie tak aby kluby mogły funkcjonować. Dodał, że nie chodzi tylko o piłkarzy, koszykarze
robią zrzutkę aby jechać na mecz. Wskazał, że na początku kadencji prezydent miasta 
obiecywał szybszą organizację konkursów ale następnego roku zamiast w marcu pieniądze były 
w kwietniu, teraz nie ma nawet ogłoszonego konkursu i nie wiadomo czy na wakacje kluby te 
środki otrzymają, a prezydent miasta mówi, że winny jest ten co złożył skargę. Coś tu nie gra 
więc poprosił aby prezydent to przemyślał. Dalej wskazał, że pojawił się pomysł z boiskiem ze 
sztuczną nawierzchnia i zapytał komu to boisko ma służyć. Uznał, że jeżeli prezydent miasta tak
będzie traktował kluby sportowe to w przyszłym roku już ich nie będzie. Zgodził się ze słowami
radnego Piotra Klimy, że jest to niszczenie społecznego aktywu.        

− Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przyznał, że nie rozumie dlaczego prezydent miasta karze 
radnym słuchać takich ludzi jak pan Szlachta, który mówi, że tylko przez sport można zwalczyć
pandemie.

− Radna Anna Szukalska przekazała, że może się domyślać dlaczego doświadcza uderzenia 
radnych Leona Fiołki i Jarosława Łęskiego. Uznała, że tym radnym nie jest wygodna ta 
kontrola. Dalej zwracając się do radnego Jarosława Łęskiego, który jest członkiem komisji 
rewizyjnej przekazała, że radny swoje uwagi zawsze przedstawia na sesji, a na komisji nie 
zgłasza żadnych zastrzeżeń. Dodała, że oceniając komisję ocenia też samego siebie. Dlatego też 
zaapelowała do radnych Leona Fiołki i Jarosława Łęskiego aby zmobilizowali prezydenta i żeby
te wszystkie dokumenty zostały dostarczone, a te których nie ma, żeby zostało napisane 
oświadczenie, że ich nie ma. Wtedy ta kontrola na pewno skończy się szybciej.        

− Radny Jarosław Łęski przekazał po pierwsze, że nie wspominał o tematyce kontroli ale ogólnie 
o pracy komisji rewizyjnej. Uznał, że niezależnie od tego co jest przedmiotem kontroli komisja 
rewizyjna powinna realizować plan pracy w sposób i terminach wskazanych przez radę, Jeżeli 
ma to być zmienione to musi być stosowna uchwała rady i to wynika ze statutu. Ze statutu 
wynika też to, że organizacja prac komisji jest powierzona jej przewodniczącemu, a podczas 
nieobecności zastępcy. Dodał, że nie jest ani przewodniczącym, ani zastępcą. Przyznał, że 
ocenę prac komisji można dokonać przy okazji sprawozdania z jej prac. Takie sprawozdanie w 
tym roku zostało przedstawione przez przewodnicząca, a nie prze komisję, być może na 
posiedzeniu na którym był nieobecny takie sprawozdanie komisja przyjmowała. Takiej wiedzy 
jednak nie ma. Dodał, że na maila dostał sprawozdanie przewodniczącej a nie sprawozdanie 
komisji. 

− Radna Anna Szukalska wskazała, że radny Jarosław Łęski ocenia w tym momencie sam siebie. 
Dalej zapytała radnego co stało na przeszkodzie aby o tym rozmawiać na komisji.

− Radny Jarosław Łęski przekazał, że na komisji przed terminem złożenia sprawozdania nie było 
żadnych rozmów o sprawozdaniu. Sprawozdanie przygotowała sama pani przewodnicząca.      

− Radna Anna Szukalska uznała, że dyskusja ta nie ma sensu. Ponownie zaapelowała do radnych 
Leona Fiołki i Jarosława Łęskiego aby zmobilizowali prezydenta żeby te wszystkie dokumenty 
zostały dostarczone tak aby audyt został wykonany rzetelnie.

− Radny Jarosław Łęski reasumując przekazał, że jako radny wymaga od radnych przestrzegania 
naszego statutu. 

− Radna Anna Szukalska uznała, że radny Jarosław Łęski apeluje też do siebie samego w tym 
momencie. 

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do słów radnych podziękował radnemu 
Marcinowi Ficie za przypomnienie wizyty zastępcy dyrektora WORD-u i za zaangażowanie w 
rozmowy. Przyznał, że na pewno należy wykorzystać złożoną ofertę i liczy na dalszą 
współprace radnego i innych radnych również. W zakresie firmy audytorskiej przyznał, że 
współpraca z tą firmą rozpoczęła się w sposób kuriozalny. Wskazał, że umowa jaką otrzymał do
podpisania otrzymał w czwartek, a widniała na niej data zakończenia w poniedziałek. Dopiero 
na zwrócenie uwagi, że oni nie są wstanie tego wykonać, zostało to skorygowane. Dalej w 
związku ze sprawą H2Ostróg poprosił aby przekazać nieobecnemu już radnemu Mirosławowi 
Lenkowi, aby wskazał inny aquaparku wybudowany w podobnym czasie, który miał podobne 
kłopoty z jakością wody i bakteriami i to tyle razy. Przypomniał, że kredyt z tego tytuły jest 
spłacany do dzisiaj. Dalej odnosząc się do sprawy przedszkola przy ul. Kochanowskiego 
poprosił aby przekazać radnego Mirosławowi Lenkowi pytanie co stało na działkach, co do 
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których jego zastępca zrezygnował z prawa pierwokupu. Od razu podpowiedział radnym, że był
tam przedszkolny plac zabaw.        

− Radny Paweł Rycka przekazał, że nie chciał już zabierać dzisiaj głosu ale prezydent 
zmotywował go więc poprosił kierownika biura rady o włączenie ESIM-u aby zobaczyć o jakie 
działki chodzi i jaka była powierzchnia tych działek, bo z przekazu pana prezydenta to 
wyglądało tak jakby chodziło o cały ten plac zabaw. Rzeczywiście miasto miało prawo 
pierwokupu i zarządzeniem miasto z tego prawa zrezygnowało. Dlaczego tak się stało to jest 
napisane w uzasadnieniu. Aby więc sprawę definitywnie zamknąć poprosił o pokazanie mapy. 
Dalej odnosząc się do środków w budżecie miasta na 2020 i 2021 to prezydent miasta nie 
zabezpieczył ani złotówki na realizacje tych inwestycji, Dalej przyznał, że na pierwszy plac 
zabaw były zabezpieczone nieduże środki ale to radni zabezpieczyli 100.000 zł. Później po 
wspólnym objechaniu innych przedszkoli z panam naczelnikiem było zasadne aby i ten plac 
zabaw doprowadzić do porządku. Niemniej podkreślił, że od momentu gdy prezydentem miasta 
został Dariusz Polowy, to nic w tej sprawie nie udało się zrobić. Dalej zapytał gdzie tu jest wina
radnych. Następnie pokazał na mapie działki z których prawa pierwokupu wówczas 
zrezygnowano i wskazał, że obecnie prezydent miasta też zrezygnował z prawa pierwokupu 
działki przy ul. Łąkowej.  Dalej wskazując na mapę przekazał, że chodziło o działkę na której 
teraz stoją te dwa budynki. Dodał, że teraz chodziło jednak o miejsce do zabawy dla dzieci, bo 
miejsca na spacery jest w obok bardzo dużo. Dalej uznał, ze nie można cały czas patrzeć do tyłu
oraz, że prezydent nie może cały czas sugerować, że wszystko co było wcześniej było złe. Tak 
samo jest z aquaparkiem i uznał, że wszystko ma swój czas i po pewnym czasie coś trzeba 
wymienić. Następnie przekazał, że klub radnych prosił prezydenta aby przedstawił radnym 
swoją wizję na obiekt przy ul. Srebrnej. Dodał jednak, że w jego opinii lokalizacja przy ul. 
Zamkowej była najlepsza, niemniej przystał na to co zaproponował pan prezydent w zakresie 
dokupienia terenu przy ul. Srebrnej. Liczył więc na to, że dzisiaj prezydent jakąś wizje tego 
terenu radnym przedstawi. Tej wizji nie ma ale zapewnił, że dalej jest za budową boiska ze 
sztuczną nawierzchnią. Wskazał, że w radzie decyduje większość i prezydent otrzymał sygnał, 
że radni nie wyrażają zgody na likwidację boiska trawiastego ale chcą aby powstało boisko ze 
sztuczną nawierzchnią. Dalej wskazał, że muszą być tam godne warunki do grania, a na dzień 
dzisiejszy są tam dwie szatnie. Poprosił więc o przedstawienie planu całego kompleksu. Dodał, 
że dzisiaj więcej czasu poświęcona na kontakt z gośćmi występującymi na sesji niż na rozmowy
z radnymi. Podkreślił, że radni nie są przeciwni ale chcą na ten temat rozmawiać, a nie być 
tylko  zaskakiwani. Poprosił więc o uczciwy dialog.                       

− Radny Michał Kuliga przekazał, że sprawa z działkami przy przedszkolu na ul. 
Kochanowskiego to była skomplikowana sprawa. Cieszy jednak fakt, że udało się to zrobić. 
Chodzi w tym jednak o pewien przekaz. Dodał, że radni nie oczekują podziękowań z mównicy, 
poświecili swój czas bo taka jest ich rola. Gdy padła propozycja rozmów to radni podjęli temat. 
Dodał, że radni objechali inne przedszkola gdzie zgłoszono szereg problemów ale  sprawa z tym
przedszkolem jest sprawą wyższego rzędu więc zrezygnowano z innych zadań. Dalej dodał, że 
radni w sprawie lodowiska postarają się pojechać do Ostrowa Wielkopolskiego by zobaczyć 
tamto lodowisko. Wskazał, że radni nie są przeciwni pomysłom ale temu że za chwilę prezydent
przejdzie do drugiej sali i na konferencji powie jacy to radni są źli. Następnie przechodząc do 
sprawy H2Ostróg przekazał, że należało dostosować obiekt do nowych norm i trzeba 
powiedzieć, że ten problem pojawił się po wprowadzeniu nowych przepisów. Przyznał, że 
kredyt jest spłacany i będzie się jeszcze go spłacać ale zapytał prezydenta miasta jaka 
popularnością cieszy się ten obiekt. Dane ze stycznia przed pandemią to 30.000 wejść.        

− Przew. RM Marian Czerner na koniec przekazał dwie uwagi. Pierwsza dotyczy lodowiska i 
tego, że prezydent nie pochylił się na projektem przygotowanym przez byłego zastępcę 
prezydenta Michała Fity, taka aby można było zaproponować mieszkańcom lodowisko o takich 
samych wymiarach jakie znają i jakiego oczekują, bo nie sądzi, że mieszkańcy oczekują 
lodowiska o połowę mniejszego. Żałuje też, że taki przekaz nie dotarł do mieszkańców i dodał, 
że konsultacje w tym zakresie były by wskazane. Po drugie wrócił do tematu trochę 
zapomnianego, a chodzi o szatnie LKS Brzezie. Poprosił więc o przygotowanie zamiennej 
koncepcji tych szatni, która będzie spełniała minimum wymogów i oczekiwań klubu.            
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24. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XXXI sesję Rady
Miasta Racibórz, godz. 02:11 w dniu 29 kwietnia 2021 r. 

                                                                                        Przewodniczący Rady

                                                                                        Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko

39


